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Po wakacyjnej przerwie...

Witam po wakacyjnej 
przerwie. Mam na-

dzieję, że zawartość Na-
szego biuletynu pomoże 
wrócić do miłych i sym-
patycznych momentów 
letnich chwil. Działo się w 
tym czasie dużo i mam na-
dzieję, że każdy mógł sko-
rzystać, na miarę swoich 
chęci i możliwości.

 Dla mnie ostatnie miesiące letnie koja-
rzą się głównie z tematem zalegających 
śmieci, notorycznego smrodu z okolicz-

nych biogazowni czy niedoboru wody i 
nielegalnych zrzutów ścieków do Wąsa-
wy. 

Mam świadomość, że część z tych „nie-
spodzianek” dzieje się niezależnie od 
Nas. Są jednak tematy, na które mamy 
wpływ i to wbrew pozorom duży. Dla-
tego będziemy starać się namawiać Was 
do skutecznej segregacji śmieci, bo to 
się opłaca. 

 Będziemy też zwracać uwagę tym, któ-
rzy dla zasady robią na przekór i przyj-
rzymy się zgłaszanym sygnałom niepra-
widłowości służb komunalnych. Miejmy 
świadomość, że koszty opłat śmiecio-
wych wynikają wyłącznie z efektów 
naszej dbałości o segregację własnych 

śmieci. Duże gabaryty czy gruz też po-
trafią zepsuć nam krajobraz, gdy zalega-
ją przy śmietnikach. 

 Dlatego w tym numerze pakiet informa-
cji, jak sobie radzić z odpadami, również 
z tymi pochodzącymi od ukochanych 
piesków. Dbamy o to, żeby odpowiednie 
woreczki i śmietniki były zawsze w za-
sięgu wzroku właścicieli czworonogów. 
Wystarczy nie być obojętnym i pamię-
tać, że zwierzęta to również obowiązek 
dla ich właścicieli.

Miłej lektury

pozdrawiam
Krzysztof Zacharzewski

Burmistrz Złocieńca

ZŁOCIENIECKIE KLIMATY - WRZESIEŃ 2019

W całym kraju trwa 
dyskusja nad te-

matem gospodarowa-
nia odpadami komu-
nalnymi, a co za tym 
idzie nad stawkami 
opłat „za śmieci”. Jed-
nym z wątków jest, jak 
zachęcić mieszkańców 
do segregowania od-
padów. Największym 
problemem są ci, któ-
rzy deklarują segrego-
wanie odpadów, dzię-
ki czemu płacą niższe 
stawki, a w rzeczywi-
stości nie wywiązują 
się z zobowiązań.

EDUKACJA
Obserwujemy jak robią to w in-
nych miastach:
W Gdańsku trwa eksperyment 
z udziałem pięciu rodzin. Wy-
brane w castingu osoby otrzy-
mują odpowiedni sprzęt uła-
twiający segregację odpadów i 
ograniczenie ich wytwarzania, 
m.in. kubły na śmieci, worki 
na prowiant wielorazowego 
użytku czy materiałowe torby 
na zakupy. Uczestniczą także 
w cyklu warsztatów i spotkań 
edukacyjnych dotyczących se-
gregowania, kompostowania 
odpadów czy życia „zero wa-
ste”. Na początku i na koniec 
eksperymentu przeprowadza-
ny jest pomiar ilości odpadów 
wytwarzanych przez gospodar-
stwo domowe. Akcja ma z jed-
nej strony zainspirować uczest-
ników do zmiany nawyków 
na bardziej ekologiczne, a z 

drugiej – pozwolić na zebranie 
informacji zwrotnej na temat 
barier utrudniających miesz-
kańcom Gdańska prawidłowe 
segregowanie odpadów.
Innym sposobem stosowanym 
przez miasta są nagrody rze-
czowe czy korzyści finansowe 
otrzymywane za segregowanie 
odpadów. W Ostrowie Wielko-
polskim zorganizowano akcję 
wymiany plastikowych butelek 
na sadzonki drzew, a elektrood-
padów – na sadzonki kwiatów. 
Dzięki temu mieszkańcy nie 
tylko są zachęcani do segrego-
wania śmieci, lecz także do na-
sadzeń roślin i drzew.
W Ciechanowie ruszył pilotaż 
Systemu Indywidualnej Segre-
gacji Odpadów, wykorzystują-
cego inteligentne pojemniki. 
Można je otworzyć tylko za 
pomocą naklejanego na worek 
na śmieci kodu kreskowego 
przypisanego do konkretne-
go gospodarstwa domowego. 
Pojemniki będą następnie wa-
żyły wrzucane odpady. System 
pozwoli rozliczyć mieszkań-
ców z zadeklarowanej segre-
gacji śmieci. W przypadku, gdy 
okaże się, że mimo deklaracji 
wspólnoty mieszkaniowej w 
danym gospodarstwie nie jest 
prowadzona segregacja odpa-
dów, konsekwencją może być 
podwyższenie opłaty śmiecio-
wej dla mieszkańców całego 
budynku.
ZŁOCIENIEC
Jak wygląda to u nas? Według 
faktur za odbiór i zagospodaro-
wanie odpadów komunalnych 
za miesiąc sierpień zapłacili-
śmy odpowiednio 117.970,27 
zł i 173.721,46 zł.

Razem 291.691,73 zł. Przyj-
mując, że co miesiąc mieliby-
śmy takie faktury to rocznie 
potrzebujemy 3.500.300,76 zł. 
Systemem jest objętych  12.593 
mieszkańców. Więc dokonując 
podzielenia kwoty potrzebnej 
na gospodarkę odpadami przez 
liczbę deklaracji otrzymamy 
wynik roczny: 277,96 zł, co 
oznacza, ze każda deklaracja 
to 23,16 zł miesięcznie. Więcej 
niż wynosi aktualna stawka za 
odbiór odpadów selektywnie 
zbieranych. Różnica jest pokry-
wana z wpływów z deklaracji 
dla budynków częściowo za-
mieszkałych.
Dlaczego tak jest?
Najdroższe do wywozu i zago-
spodarowania są odpady z bu-
dowy, remontów i demontażu 
(500 zł netto za tonę). Trochę 
mniej płacimy za odpady wiel-
kogabarytowe (400 zł netto za 
tonę). Niesegregowane/zmie-
szane odpady komunalne to 
wydatek 310 zł netto za tonę, 
podobnie jak odpady z betonu, 
gruzu ceglanego, odpadowych 
materiałów ceramicznych. Naj-
mniej płacimy za odpady bio-
degradowalne (150 zł netto 
za tonę).  Do tego należy doli-
czyć 8 % podatku VAT i usługę 
transportową.
NIE PŁACIMY ZA ODPADY 
SEGREGOWANE !!!

I tak w miesiącu sierpniu wy-
produkowaliśmy:

Niesegregowane/zmieszane 
odpady komunalne
- 385,58 tony
Odpady wielkogabarytowe  
- 21,10 tony

Zmieszane odpady z betonu, 
gruzu ceglanego  
– 28,2 tony
Zmieszane odpady z budowy, 
remontów   
– 26,52 tony
Odpady biodegradowalne  
– 39,20 tony

Ograniczenie strumienia nie-
segregowanych/zmieszanych 
odpadów o 10 % przyniosło-
by oszczędność ok 13.000 zł 
na odbiorze i ok 9.000 zł na 
transporcie. Łącznie 22.000 zł 
miesięcznie czyli 264.000 zł 
rocznie. Może więc warto za-
stanowić się przy wyrzucaniu 
śmieci co gdzie trafia? W tym 
celu przygotowaliśmy dla Pań-
stwa specjalną ulotkę, która 
ułatwi podejmowanie decyzji, 
gdzie wrzucać odpady komu-
nalne. Znajdziecie ją w tym wy-
daniu Biuletynu.
NOWE PRZEPISY
Prezydent Andrzej Duda podpi-
sał ustawę z dnia 19 lipca 2019 
r. o zmianie ustawy z dnia 13 
września 1996 r. o utrzymaniu 
czystości i porządku w gminach 

(Dz. U. z 2018 r. poz. 1454, ze 
zm.).
Najistotniejsze elementy wpro-
wadzone ustawą to: 
- gminy zostały zobowiązane 
do osiągania poziomu recyklin-
gu i przygotowania do ponow-
nego użycia odpadów komu-
nalnych, z wyłączeniem innych 
niż niebezpieczne odpadów 
budowlanych i rozbiórkowych 
stanowiących odpady komu-
nalne, w wysokości co najmniej:  
 
 50% wagowo – za każdy rok w 
latach 2020–2024;
- rada gminy określi stawki 
opłaty podwyższonej za go-
spodarowanie odpadami ko-
munalnymi, jeżeli właściciel 
nieruchomości nie wypełnia 
obowiązku zbierania odpadów 
komunalnych w sposób selek-
tywny, wysokości nie niższej 
niż dwukrotna wysokość i nie 
wyższej niż czterokrotna wy-
sokość stawki ustalonej przez 
radę gminy;

UM ZŁOCIENIEC

Śmieci w rzeczywistości
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Budżet Obywatelski Gminy Złocieniec na 2020 rok

Burmistrz Zło-
cieńca zaprasza 

Mieszkańców gminy 
Złocieniec do udzia-
łu w procedurze 
budżetu obywatel-
skiego na 2020 rok. 
Budżet obywatel-
ski (inaczej: budżet 
partycypacyjny) - to 
rodzaj konsulta-
cji społecznych, w 
których mieszkań-
cy decydują o prze-
znaczeniu części 
budżetu danej gmi-
ny. Decyzje mogą 
być podejmowane 
bezpośrednio przez 
mieszkańców bądź 
za pośrednictwem 
organizacji społecz-
nych.  

Dając Mieszkańcom gminy 
Złocieniec możliwość decy-
dowania o ważnych dla nich 
inwestycjach czy innych przed-
sięwzięciach, liczymy na to, że:

lepiej poznamy potrzeby i 
oczekiwania mieszkańców, 
wzmocnią się  wśród miesz-
kańców gminy postawy oby-
watelskie i współodpowie-
dzialność za sprawy gminy, 
mieszkańcy gminy poznają 
mechanizmy funkcjonowania 
budżetu i gminy.

Budżet obywatelski to wymia-
na informacji prowadzona z 
mieszkańcami gminy Złocie-
niec, którzy zdecydują o prze-
znaczeniu części wydatków 
z budżetu gminy Złocieniec 
na wskazane i wybrane przez 
siebie projekty mieszczące się 
w kompetencjach gminy Zło-
cieniec i służące podnoszeniu 
jakości życia w naszej gminie.

Budżet obywatelski może być 
przeznaczony na realizację 
zgłoszonych i wybranych przez 
Mieszkańców gminy projektów 
o charakterze inwestycyjnym 
lub nieinwestycyjnym, zlokali-
zowane na nieruchomościach 
będących w posiadaniu gminy 
Złocieniec w momencie skła-
dania zgłoszenia, możliwe do 

wykonania i oddania do użyt-
kowania w ciągu danego roku 
budżetowego i przynoszące 
efekt społeczny lub gospodar-
czy od razu po ich realizacji.

Kwota środków przeznaczo-
nych na budżet obywatelski 
na 2020 rok,  określona przez 
Burmistrza Złocieńca w drodze 
zarządzenia Nr 85/2019 z dnia 
28 czerwca 2019 r. w sprawie 
kwoty środków przeznaczo-
nych na budżet obywatelski 
gminy Złocieniec, wynosi:

140.000,00 zł 
( słownie: sto czterdzieści 
tysięcy złotych 00/100).

Uprawnionymi do wzięcia 
udziału w procedurze tworze-
nia budżetu obywatelskiego, 
polegającej na zgłaszaniu, po-
parciu i wyborze projektów do 
realizacji w ramach budżetu 
obywatelskiego, są Mieszkańcy 
gminy Złocieniec.

Ocenę prawidłowości i moż-
liwości realizacji zgłoszonych 
propozycji projektów przepro-
wadzi komisja powołana przez 
Burmistrza Złocieńca. Zgło-
szenia będą poddane ocenie 
formalnej pod kątem spełnia-
nia kryteriów terminowości i 
prawidłowości wypełnienia 
oraz zgłoszenia oraz analizie 
techniczno-finansowej i ocenie 
możliwości realizacji zapropo-
nowanych przedsięwzięć.

Ocena formalna i merytorycz-
na zgłoszonych propozycji pro-
jektów, biorąc pod uwagę speł-
nianie wymogów formalnych 
(w tym: zapewnienie minimal-
nego poparcia społecznego 
dla zgłaszanego projektu - 10 
osób, zgłoszenie na właściwym 
formularzu oraz terminowość 
dokonania zgłoszenia projek-
tu) będzie dokonana pod ką-
tem spełniania kryteriów:

1) zgodności z prawem;

2) wykonalności technicznej;

3) zgodności celu i przedmio-
tu projektu z zakresem zadań 
własnych gminy Złocieniec;

4) zgodności projektu z doku-
mentami strategicznymi i pla-
nami inwestycyjnymi gminy 
Złocieniec;

5) realności szacunkowego 
kosztorysu dla wykonania pro-
jektu oraz kosztów jego funk-

cjonowania i warunków:

których wymagany bu-
dżet całkowity na re-
alizację przekraczałby 
wysokość środków do-
stępnych w puli środków 
przeznaczonej na budżet 
obywatelski w danym 
roku na wszystkie pro-
jekty;
które po realizacji gene-
rowałyby koszty utrzy-
mania niewspółmiernie 
wysokie w stosunku do 
wartości proponowane-
go zadania;
które stoją w sprzeczno-
ści z obowiązującymi w 
gminie Złocieniec plana-
mi i programami,
które wymagają współ-
pracy instytucjonalnej 
podmiotów zewnętrz-
nych, jeżeli te podmioty 
nie przedstawiły wyraź-
nej, pisemnej gotowości 
do współpracy w formie 
oświadczenia;
które zakładają realiza-
cję jedynie część zada-
nia, w tym sporządzenia 
wyłącznie projektu bądź 
planu przedsięwzięcia 
lub jedynie środki na wy-
konanie, bez zabezpie-
czenia środków na pro-
jektowanie;
których czas realizacji 
określony na etapie we-
ryfikacji przekroczyłby jeden 
rok budżetowy; które są zlo-
kalizowane na terenach za-
mkniętych oraz nie spełniają 
kryterium ogólnodostępności 
dla mieszkańców

Zgłoszenia, które pozytywnie 
przejdą ocenę formalną oraz 
analizę techniczną-finansową i 
ocenę możliwości realizacji zo-
staną poddane pod głosowanie 
Mieszkańców gminy.

Głosowanie odbędzie się:

elektronicznie na stronie in-
ternetowej gminy Złocieniec 
www.zlocieniec.pl

lub w formie pisemnej we 
wskazanych punktach gło-
sowania: w sekretariacie 
Urzędu Miejskiego przy ul. 
St. Rynek 3 i w Centrum In-
formacji Turystycznej przy 
ul. St. Rynek 6 w Złocieńcu.

Projektami zakwalifikowany-
mi do realizacji będą te projek-
ty, na które zagłosowała naj-
większa liczba mieszkańców 

i mieszczą się one, zgodnie z 
ich szacunkową wyceną kosz-
tów ich realizacji, w kwocie 
środków przeznaczonych na 
budżet obywatelski. W przy-
padku projektów, które otrzy-
mały taką samą liczbę ważnych 
głosów, a kwota środków prze-
znaczonych na budżet obywa-
telski jest niewystarczająca do 
realizacji dwóch projektów, 
wybiera się spośród nich pro-
jekt z kwotą szacunkowej wy-
ceny kosztów ich realizacji, 
mieszczącą się w kwocie środ-
ków przeznaczonych na bu-
dżet obywatelski.

Burmistrz Złocieńca zgłosi do 
projektu budżetu gminy na 
2020 r. wybrane w głosowa-
niu projekty, wskazując ko-
mórki organizacyjne Urzędu 
Miejskiego w Złocieńcu lub 
jednostki organizacyjne gminy 
Złocieniec odpowiedzialne za 
ich realizację, a Rada Miejska 
zdecyduje o ich realizacji.

Przydatne 
dla Wnioskodawców:

WZÓR formularza 
zgłoszenia projektu
WZÓR Listy poparcia 

Harmonogram procedury 
tworzenia budżetu obywa-
telskiego, w tym terminów 
rozpoczęcia składania wy-
pełnionych zgłoszeń, głoso-
wania i ogłoszenia wyników 
głosowania w ramach reali-
zacji budżetu obywatelskie-
go gminy Złocieniec na 2020 
rok - 

do pobrania na stronie 
www.zlocieniec.pl

W razie pytań i wątpliwości 
proszę o kontakt z sekreta-
rzem gminy (tel. 943672022 
w.23, e-mail: um.sekretarz@
zlocieniec.pl).

[UM ZŁOCIENIEC]
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PRZYPOMNIENIE O WNIESIENIU  III 
RATY  OPŁATY ZA KORZYSTANIE 
Z ZEZWOLEŃ NA SPRZEDAŻ 
NAPOJÓW ALKOHOLOWYCH

Burmistrz Złocieńca 
przypomina, że dnia 
30 września 2019 
roku upływa termin 
do wniesienia III raty 
opłaty za korzystanie z 
zezwoleń na sprzedaż 
napojów alkoholowyh 
w 2019 r. Opłaty nale-
ży dokonać na konto 
Gminy Złocieniec nr  
84 1020 2847 0000 
1202 0056 0763.

Na podstawie art. 11¹ 
ust. 7  z dnia 26 paździer-
nika 1982 roku o wy-
chowaniu w trzeźwości  
i przeciwdziałaniu alko-
holizmowi (Dz. U. z 2016 
r. poz. 487 z późn. zm.) 
„opłata, o której mowa  
w ust.1, wnoszona 
jest na rachunek gmi-
ny w każdym roku 
kalendarzowym ob-
jętym zezwoleniem  
w trzech równych ra-

tach w terminach do 31 
stycznia, 31 maja i 30 
września danego roku 
kalendarzowego”.

Jednocześnie informuje-
my, że skutkiem niedo-
konania opłaty w usta-
wowym terminie jest 
wygaśnięcie zezwolenia. 
Przedsiębiorca, któremu 
wygaśnie zezwolenie 
z tytułu niedokonania 
opłaty w ustawowym 
terminie - może ubiegać 
się o ponowne zezwole-
nie nie wcześniej, jak po 
upływie 6 miesięcy od 
dnia wydania decyzji o 
wygaśnięciu zezwole-
nia. Podstawa prawna: 
art. 18 ust. 12 pkt 5 usta-
wy z dnia 26 październi-
ka 1982r. o wychowaniu 
w trzeźwości i przeciw-
działaniu alkoholizmo-
wi.

[UM ZOCIENIEC]

„Ruch jest w stanie zastą-
pić każdy lek, ale wszyst-
kie leki razem wzięte nie 
zastąpią ruchu”. Ta wieko-
wa maksyma stworzona 
przez lekarza króla Stani-
sława Batorego pozostaje 
aktualna po dziś dzień. W 
czasach, gdy odpowiedzią 
na wszystkie schorzenia 
i urazy stają się kolejne 
leki, które niestety nie 
przynoszą spodziewanych 
efektów, zapominamy, że 
lekarstwem może być pra-
widłowo dobrana rehabi-
litacja, fizykoterapia czy 
aktywność fizyczna, dla-
tego warto uświadomić 
sobie, jak istotne miejsce 
w terapii większości dys-
funkcji i schorzeń pełni 
prawidłowo dobrana i 
profesjonalnie przepro-
wadzona fizjoterapia. 

W szpitalu MSWiA w Złocień-
cu, przy ul. Kańsko 1 pod czuj-
nym okiem lekarzy specjali-
stów rehabilitacji medycznej 
oraz wykwalifikowanej kadry 
fizjoterapeutów prowadzimy 
rehabilitację dostosowaną do 
indywidualnych potrzeb pa-
cjentów. Dział Usprawniania 
Leczniczego dysponuje sze-
roką bazą zabiegową, w skład 
której wchodzi: kinezyterapia 
(terapia ruchem), fizykotera-
pia (oddziałowywanie bodźca-
mi zewnętrznymi, np. prądem 
eklektycznym ultradźwiękami, 
światłem), hydroterapia (na-
tryski, kąpiele), okłady (masą 
fango, borowinowe) oraz ma-
saż leczniczy.  Aby skorzystać 
z proponowanej formy reha-
bilitacji i dobrać odpowiednio 
dobraną dla siebie terapię war-
to umówić wizytę w Poradni 
Rehabilitacyjnej, gdzie lekarz 
na podstawie wywiadu i szcze-
gółowego badania dobierze 

odpowiednią terapię. Poradnia 
realizuje usługi finansowane 
przez NFZ na podstawie skie-
rowania od lekarza rodzinnego 
lub specjalisty.  Jedną z klu-
czowych zmian dla pacjentów 
z orzeczeniem o znacznym 
stopniu niepełnosprawności 
jest zwiększenie dostępności 
do rehabilitacji i skrócenie cza-
su oczekiwania co umożliwi 
wdrążanie zindywidualizowa-
nej terapii i dostosowanie jej 
do realnych potrzeb pacjenta. 

Do rehabilitacji poza kolejno-
ścią uprawnieni są:

•Zasłużeni Honorowi Dawcy 
Krwi i przeszczepów,
•Inwalidzi wojenni, wojskowi i 
kombatanci, 
•Uprawnieni żołnierze i pra-
cownicy oraz weterani poszko-
dowani, 
•Kobiety w ciąży, 
•Świadczeniobiorcy do 18 r.ż 

z ciężkim upośledzeniem lub 
nieuleczalną chorobą zagraża-
jącą życiu, które powstały w 
prenatalnym okresie rozwoju 
dziecka i płodu.
•Działacze opozycji antykomu-
nistycznej i osoby represjono-
wane z powodów politycznych, 
•Osoby posiadające orzeczenie 
o znacznym stopniu niepełno-
sprawności. 

Odpowiednio dobrana i prze-
prowadzona rehabilitacja po-
zwoli pacjentowi zlikwidować 
lub złagodzić skutki proce-
sów chorobowych co umożli-
wi szybszy powrót do pełnej 
sprawności. 

Poradnia Rehabilitacji mie-
ści się w Złocieńcu przy ul. 
Kańsko 1. Rejestracja: 94-
36-71-222, wewnętrzny 101.

Szpital MSWiA w Kańsku

Urząd Marszałkowski 
Województwa Zachodnio-
pomorskiego informuje, 
że zgodnie z art. 1 ust. 2 
ustawy z dnia 4 lipca 2019 
r. o zmianie ustawy o od-
padach oraz niektórych 
innych ustaw (Dz. U. z 
2019 r. poz. 1403), punkty 
selektywnego zbierania 
odpadów komunalnych 
(PSZOK) prowadzone sa-
modzielnie przez gminę 
lub wspólnie z inną gmi-
ną lub gminami, powinny 
uzyskać wpis do Rejestru-
-BDO na wniosek. Obo-
wiązek ten, zgodnie z art. 
21 ww. ustawy powinny 
wypełnić do dnia 30 listo-
pada 2019 r. składając do 
marszałka województwa 
właściwego ze względu 
na miejsce wykonywania 
działalności, wniosek o 
wpis do rejestru, o któ-
rym mowa w art. 49 ust. 
1 ustawy zmienianej w 
art. 1, zawierający infor-
macje o nazwie oraz adre-
sie punktu selektywnego 
zbierania odpadów komu-
nalnych.

Ponadto zgodnie z art. 6 ust. 27 
ustawy z dnia 19 lipca 2019 r. o 
zmianie ustawy o utrzymaniu 
czystości i porządku w gminach 
oraz niektórych innych ustaw 
(Dz. U. z 2019 r. poz. ), przedsię-
biorcy prowadzący jednostki han-
dlu detalicznego lub hurtowego, 
w których są oferowane torby na 
zakupy z tworzywa sztucznego, 
objęte opłatą recyklingową, o któ-
rej mowa w art. 40a ustawy z dnia 
13 czerwca 2013 r. o gospodarce 
opakowaniami i odpadami opa-
kowaniowymi, powinny uzyskać 
wpis do Rejestru-BDO na wnio-
sek. Obowiązek ten, zgodnie z art. 
25 ust. 1 ww. ustawy powinny 
wypełnić do dnia
31 grudnia 2019 r.
W związku z powyższym infor-
mujemy, że ww. podmioty powin-
ny w formularzu rejestrowym 
określonym rozporządzeniem 
Ministra Środowiska z dnia 13 
grudnia 2017 r. w sprawie wzo-
rów formularza rejestrowego, 
formularza aktualizacyjnego i 
formularza o wykreśleniu z reje-
stru (Dz.U. z 2018 poz. 2528 i z 
2019 r. poz. 919) wypełnić Dział I 
wniosku o wpis, a pozostałe dane 
zaktualizują po 1 stycznia 2020 r. 
kiedy uruchomiony zostanie elek-
troniczny wniosek rejestrowy.

W przypadku pytań lub 

wątpliwości prosimy o kontakt:

Urząd Marszałkowski
Województwa 
Zachodniopomorskiego
Wydział Ochrony Środowiska
ul. Starzyńskiego 3-4 
(II piętro), 70-506 Szczecin
tel.: (91) 44-10-276, 
44-10-280, 
44-10-272, 
44-10-279, 
44-10-282, 
44-10-256

INFORMACJA DLA PRZEDSIĘBIORCÓW prowadzących jednostki 
handlu detalicznego lub hurtowego, w których są oferowane torby 
na zakupy z tworzywa sztucznego, objęte opłatą recyklingową.
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Dobiegają końca prace zwią-
zane z wykonaniem „Strefy 
Aktywności Sportowej” pro-
jektu sfinansowanego ze środ-
ków Budżetu Obywatelskiego 
Gminy Złocieniec na 2019r. W 
ramach inwestycji wykonano:

- mini boisko do piłki nożnej plażowej 
22 m x 14 m
-  Street Workaut
- piłkochwyty
- stół betonowy do tenisa stołowego
- ogrodzenie z siatki
- ławki
- kosze

Strefa Aktywności Sportowej w ramach 
Budżetu Obywatelskiego 2019

Jak oddać gruz?
Zgodnie z uchwałą Rady Miejskiej w 
Złocieńcu - gruz (czyste odpady bu-
dowlane) można oddać z gospodar-
stwa domowego raz w roku za darmo 
w ilości do 1 metra sześciennego.

Jak to zrobić?
Wystarczy pobrać i wypełnić zlecenie 
w biurze Zakładu Gospodarki Miesz-
kaniowej Sp. z o.o. przy ul. Piaskowa 
4. Po zdaniu zlecenia można pobrać 
worek typu bigbag i umówić termin 
odbioru. Worek wydawany jest za 
darmo. Należy również ustalić miejsce 
odbioru gruzu ponieważ worek bę-
dzie podnoszony urządzeniem dźwi-
gowym i nie może być nad nim gałęzi, 
drzew oraz linii energetycznyvh i tele-
fonicznych. Informujemy, że gruz wy-
sypany luzem nie będzie odbierany.

Jak oddać 
gabaryty?
Gabaryty wystawiamy w dniu ich 
zbiórki do godziny 6:00 w miejsca 
określone w Uchwale Rady Miejskiej 
w Złocieńcu  - do skraju  ulicy lub obok 
wiat śmietnikowych. Przypominamy, 
że zużyty sprzęt elektroniczny zgod-
nie z ustawą musi być kompletny.

W ramach opłaty odbierane są tylko 
opony od samochodów osobowych.
W innych terminach zawsze moż-
na oddać bezpłatnie gabaryty, zuży-
ty sprzęt elektroniczny i opony na 
PSZOK przy ul. Piaskowa 4.
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Złocieniec na Święcie Miasta 
Bad Segeberg

Na zaproszenie miasta partner-
skiego delegacja złocieniecka 
uczestniczyła w Święcie Miasta 
Bad Segeberg, które odbywało 
się w ostatni weekend sierpnia 
br. Podczas wizyty na stoisku 
promocyjnym można było za-
poznać się z oferta turystyczną 
Gminy Złocieniec, a złocienieccy 
artyści zaprezentowali obrazy 
oraz rękodzieło ceramiczne. Na 
scenie wystąpiły złocienieckie 
wokalistki Martyna Maciąg i Zo-
sia Tyma wzbudzając ogromny 
aplauz publiczności.

W dniu 01 września 
2019 r., w 80-tą rocz-
nicę rozpoczęcia II 
wojny światowej, ofi-
cjalne obchody tej 
rocznicy w Złocieńcu 
rozpoczęto mszą św. 
w Kościele pw. WNMP 
o godz. 12:30.

Po mszy przedstawiciele Do-
wódcy 2 Brygady Zmechani-

zowanej Legionów Marszałka 
J. Piłsudskiego w Złocieńcu, 
która wystawiła poczet sztan-
darowy i kompanię honoro-
wą, przedstawiciele gmin-
nych i powiatowych władz 
samorządowych, kombatanci, 
delegacje złocienieckich szkół 
z pocztami sztandarowymi, 
delegacje instytucji samorzą-
dowych, partii politycznych i 
stowarzyszeń oraz mieszkań-
ców i gości  przeszli ulicami 
miasta składając wiązanki 
kwiatów przy tablicy pa-

miątkowej Marszałka J. Pił-
sudskiego i pod pomnikiem 
„Żołnierza Polskiego” przy ul. 
Czaplineckiej oraz na Placu 3 
Maja pod pomnikiem „Ofiar 
bolszewizmu i faszyzmu”, 
gdzie odbył się uroczysty 
apel: odśpiewano hymn pań-
stwowy i podniesiono flagę 
narodową na maszt. Następ-
nie mjr Maciej Wiśniewski 
odczytał okolicznościowy 
apel pamięci, a kompania 
wojskowa oddała salwę ho-
norową.

1 sierpnia br.  o godz. 
17:00 przy Pomni-
ku Ofiar Bolszewi-
zmu i Faszyzmu przy 
dźwięku syreny alar-
mowej minutą ciszy 
uczciliśmy pamięć 
Powstańców War-
szawskich, którzy 
zginęli podczas walk 
o Warszawę.

Pan Leszek Modrzakowski 
wprowadził zebranych w at-
mosferę historii Powstania 
Warszawskiego. Następnie 
przedstawiciele władz samo-
rządowych oraz mieszkań-
ców Złocieńca złożyli pod po-
mnikiem wiązanki kwiatów. 
Harcerze z 27 Wielopozio-
mowej Drużyny Harcerskiej 

„Pestki” przedstawili krótki 
program muzyczny i zaprosili 
zebranych do ISKRY PRZY-
JAŹNI ( prowadzący puszcza 
„iskrę”, która polega na uści-
śnięciu dłoni stojącej w krę-
gu obok osoby; po otrzyma-
niu „iskry” każda osoba musi 
uścisnąć dłoń kolejnej osoby, 
w ten sposób „iskra” zatacza 
całe koło).

Jesteśmy dumni, że mogliśmy  
swoją obecnością pamiętać 
o uczestnikach Powstania 
Warszawskiego,  zbrojnego 
wystąpienia Armii Krajowej 
1 sierpnia 1944 r. wspartego 
przez mieszkańców Warsza-
wy w celu wyzwolenia stolicy 

spod okupacji niemieckiej. 63 
dni, które przyniosły zagładę 
miastu, a jednocześnie czas 
naznaczony nadzieją i wolą 
walki o coś, czego wróg nie 
był w stanie zniszczyć: o god-
ność. Dziś żyjemy w wolnej 
ojczyźnie budując przyszłość 
własną i naszego kraju, może-
my jednocześnie realizować 
marzenia, dążenia i ideały 
harcerskich pokoleń tamtych 
czasów .  Ich postawy są wa-
lorami ponadczasowymi. Po-
winny zawsze być wzorem i 
wyznacznikiem naszego po-
stępowania.

Cześć i chwała Bohaterom!
phm. Elżbieta Pryboda

Obchody 80-tej rocznicy rozpoczęcia 
II wojny światowej w Złocieńcu

Złocieniecki zegar znowu 
odmierza czas…

Po przeprowadzeniu gruntownego remontu na swoje miejsce 
wrócił złocieniecki zegar przy ul. 5 Marca w Złocieńcu. Serdecz-
ne podziękowania dla Zegarmistrza Pana Piotra Burzyńskiego 
za wykonanie naprawy oraz dla Pana Jarosława Kiliana Flow 
Technics Spółka z o.o. za bezinteresowną pomoc przy renowacji 
obudowy zegara.

Powołanie nowego Skarbnika 
Gminy Złocieniec

W dniu 15 lipca br. podczas nad-
zwyczajnej sesji Rady Miejskiej 
Radni podjęli uchwałę w spra-
wie powołania Skarbnika Gmi-
ny Złocieniec. Od 1 września br. 
funkcję skarbnika objęła Pani 
Żaneta Mirowska. Z dniem 15 
lipca br. w związku z przejściem 

na emeryturę pracę na stano-
wisku skarbnika zakończyła 
Pani Teresa Dobroń, a w okresie 
przejściowym tj. od 16 lipca do 
31 sierpnia br. funkcję skarbni-
ka pełniła Pani Jolanta Mazur 
(Główny Księgowy Urzędu Miej-
skiego w Złocieńcu). 
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„Wyposażenie świetlicy wiejskiej 
w Kosobudach”

„Europejski Fundusz Rolny na rzecz Rozwoju Obszarów Wiejskich:
Europa inwestująca w obszary wiejskie”

„Remont świetlicy wiejskiej
w Kosobudach - etap I”

„Europejski Fundusz Rolny na rzecz Rozwoju Obszarów Wiejskich:
Europa inwestująca w obszary wiejskie” 

Instytucja zarządzająca Programem Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 
2014-2020 - Minister Rolnictwa i Rozwoju Wsi. „Europejski Fundusz Morski 

i Rybacki”. Instytucja zarządzająca Programem Operacyjnym Rybactwo 
i Morze - Minister Gospodarki Morskiej i Żeglugi Śródlądowej

7

INFORMACJE biuletyn informacyjny gminy ZłocieniecZŁOCIENIECKIE KLIMATY - WRZESIEŃ 2019

Galeria Hosso w Złocieńcu
Dobiegają końca prace 
na placu budowy Gelerii 
Hosso, zlokalizowanej 
na Osiedlu Czaplinec-
kim przy ul. Wyzwolenia 
w Złocieńcu. Planowany 
termin otwarcia to listo-
pad 2019 r.

W dniu 10 września 2019 
roku odbyła się XI Sesja 
Rady Miejskiej w Złocień-
cu, której głównym tema-
tem było podjęcie uchwał:

1) w sprawie dokonania 
zmian w budżecie gminy 
Złocieniec na rok 2019;
2) zmieniająca uchwałę w 

sprawie programu opieki 
nad zwierzętami bezdom-
nymi oraz zapobiegania bez-
domności zwierząt na tere-
nie gminy Złocieniec w roku 
2019;
3) w sprawie upoważnienia 
dyrektorów szkół i przed-
szkoli, których organem pro-
wadzącym jest gmina Zło-
cieniec, w indywidualnych 
przypadkach oraz w grani-
cach ustalonego planu finan-
sowego szkoły lub przed-
szkola, do przyznawania 
minimalnej stawki wynagro-
dzenia zasadniczego nauczy-

ciela wyższej od ustalonej 
w przepisach wydanych na 
podstawie art. 30 ust. 5 pkt 
1 ustawy z dnia 26 stycznia 
1982 r. Karta Nauczyciela;
4) w sprawie regulaminu ko-
rzystania z gminnego obiek-
tu użyteczności publicznej – 
Boiska do gry w piłkę nożną 
plażową przy ul. Aleja Pia-
stów w Złocieńcu;
5) w sprawie regulaminu ko-
rzystania z gminnego obiek-
tu użyteczności publicznej 
- urządzeń do ćwiczeń street 
workout  przy ul. Aleja Pia-
stów  w Złocieńcu. 

Nagrania z sesji możesz 
zobaczyć na 

youtube.com
 >> Gmina Złocieniec

Gmina Złocieniec zakończyła 
realizację operacji pn. „Wypo-
sażenie świetlicy wiejskiej w 
Kosobudach”  mającą na celu 
wyposażenie świetlicy wiejskiej 
w Kosobudach  w celu udostęp-
nienia mieszkańcom niekomer-
cyjnej infrastruktury kulturalnej. 
Operacja współfinansowana jest 

ze środków Unii Europejskiej w 
ramach działania „Podstawowe 
usługi i odnowa wsi na obsza-
rach wiejskich”  operacja typu 
„Inwestycje w obiekty pełniące 
funkcje kulturalne”  Programu 
Rozwoju Obszarów Wiejskich na 
lata 2014 – 2020.

Gmina Złocieniec zakończyła reali-
zację operacji pn. „Remont świetli-
cy wiejskiej w Kosobudach - etap 
I”  mającą na celu remont świetli-
cy wiejskiej w Kosobudach w celu 
udostępnienia mieszkańcom nie-
komercyjnej infrastruktury kultu-
ralnej współfinansowanej ze środ-
ków Unii Europejskiej.  Operacja 
była współfinansowana w ramach 
podziałania 19.2 „Wsparcie na 
wdrażanie operacji w ramach stra-
tegii rozwoju lokalnego kierowa-
nego przez społeczność” Programu 

Rozwoju Obszarów Wiejskich na 
lata 2014 – 2020. Wartość dofina-
sowania wyniosła   - 196 533,00 
zł. W ramach operacji wykonano: 
remont dachu; remont stropu i 
roboty murowe; remont podłóg, 
wymianę stolarki drzwiowej; wen-
tylację; remont instalacji wod.-
-kan.; remont instalacji c.o.; wywóz 
i utylizacja papy i gruzu; instalację 
elektryczną, w tym: roboty de-
montażowe, instalacja elektryczna, 
instalacja uziemiająca, pomiary in-
stalacji; przykanalik sanitarny.

Powiat Drawski otrzymał 
dofinansowanie w ramach 
Funduszu Dróg Samorządo-
wych na realizację zadania 
pn. „Przebudowa Drogi Po-
wiatowej nr 1961Z ul. Gro-
nowska w Złocieńcu” w km 
11+600 do 12+400. Inwe-
stycja zostanie zrealizowa-
na przy 50 % współudziale 
finansowym Gminy Złocie-
niec. Całkowity koszt inwe-
stycji wynosi 2.579.066,57 

zł. Dofinansowanie z Urzędu 
Wojewódzkiego to kwota 
1.547.439,00 zł co stanowi 

60% wartości zadania. Prze-
widywany termin realizacji  
zadania lipiec 2020 r. 

Remont ul. Gronowskiej w Złocieńcu

Sołectwo Chlebowo „Najładniejsze Stoisko Promocyjne” 
podczas Powiatowego Święta Plonów.
W dniu 14 września br. w 
Lasku Arkońskim w Wierz-
chowie odbyło się XVII Po-
wiatowe Święto Plonów. 
Podczas uroczystości roz-
strzygnięto m.in. konkurs 
na „Najładniejsze Stoisko 
Promocyjne”. Tytuł zwy-
cięzcy oraz bon pieniężny 
o wartości 2000 zł otrzy-
mało Sołectwo Chlebowo z 
Gminy Złocieniec. 

W konkursie na „Najład-
niejsze i Najaktywniejsze 
Sołectwo Powiatu Draw-
skiego” komisja konkursowa 
przyznała wyróżnienia oraz 

bony o wartości 1000 zł dla 
sołectw gminy Złocieniec: 
Bolegorzyn i Warniłęg. Wy-
różnienie w kategorii „Naj-
ładniejszy Wieniec Dożyn-

kowy” i bon o wartości 500 
zł powędrowało do Sołectwa 
Stare Worowo. Zwycięzcom 
gratulujemy !
foto>www.powiatdrawski.pl

XI Sesja Rady Miejskiej w Złocieńcu 2019r.
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„Sport to przygoda”- rozmowa z Krystianem Zalewskim, 
najlepszym przeszkodowcem w Polsce

Swoją przygodę ze spor-
tem rozpoczynał pod 

skrzydłami złocienieckiego 
trenera - Andrzeja Korola 
w klubie MKS Junior Zło-
cieniec. Krystian Zalewski, 
czyli bardzo doświadczo-
ny zawodnik, który od kil-
ku lat reprezentuje Polskę 
na najważniejszych impre-
zach międzynarodowych. 
Jego koronnym dystansem 
jest bieg na 3000 metrów z 
przeszkodami. Do najważ-
niejszych sukcesów można 
przypisać srebrny medal 
Mistrzostw Europy w Zury-
chu (2014 rok) oraz brązo-
wy medal Młodzieżowych 
Mistrzostw Europy w Kow-
nie (2009 rok). Krystian ma 
30 lat i być może największe 
sukcesy jeszcze przed sobą i 
to nie koniecznie w biegach 
stadionowych. Krótką roz-
mowę przeprowadził Adam 
Kowalski: 

ADAM KOWALSKI: Niestety wyniki na 
3000 metrów z przeszkodami w Pol-
sce od kilku lat nie porywają. Krystian 
Zalewski i długo, długo nic. Czy wśród 
polskich „przeszkodowców” upatrujesz 
następców? 

KRYSTIAN ZALEWSKI: Rzeczywiście 
poziom polskich przeszkód w ostat-
nich latach bardzo się obniżył. Nie 
chwaląc się, poza mną, nie ma ak-
tualnie w Polsce innego zawodnika, 
który biega 3000m z przeszkodami 
na poziomie europejskim czy świa-
towym. Jeszcze nie tak dawno było 
nas przynajmniej czterech. Niestety, 
nie sądzę, aby zmieniło się to w cią-
gu najbliższych kilku lat. Mam swoje 
przemyślenia, dlaczego tak się sta-
ło i co trzeba by było zrobić, żeby 
to zmienić, ale to temat na znacznie 
dłuższe dywagacje i szerszą dysku-
sję.

A.K: W tym roku zaliczyłeś bardzo 
udany debiut na dystansie wykra-
czającym poza lekkoatletyczną bież-
nię - 1:02,34 godziny w półmaratonie 
(przyp. 21,0975 km). Jednorazowy wy-
skok czy stopniowe przygotowania do 
tzw. „wydłużenia”? 

K.Z: Po moim debiucie wiele osób 
pisało do mnie z zapytaniem, kiedy 
debiut w maratonie i jaki czas mogę 
już uzyskać. Nie chciałbym tutaj cza-

rować i mówić, że pobiegłbym tyle 
czy tyle. Na pewno jestem gotowy 
psychicznie na pokonanie tego dy-
stansu i sam jestem ciekawy, ile je-
stem już w stanie pobiec. Jednak na 
chwilę obecną na pewno nie byłby to 
taki wynik, jaki chciałbym osiągnąć 
w debiucie, a mnie i mojego trenera 
nie zadowoliłoby ukończenie mara-
tonu z przeciętnym wynikiem. Praw-
dą jest, że już planujemy zbliżony 
termin debiutu na królewskim dy-
stansie, ale to jeszcze chwilę potrwa. 
Najpierw muszę być w pełni gotowy 
na takie wyzwanie.

A.K: Od kilku lat startujesz we wszyst-
kich najważniejszych imprezach se-
zonu, ale jak na razie nie wypełniłeś 
wskaźnika na Mistrzostwa Świata w 
Doha. Czy w najbliższych tygodniach 
będzie szansa na zmianę tego statusu? 

K.Z: Prawdę mówiąc plan był taki, 
aby minimum na mistrzostwa Świa-
ta pobiec 12 czerwca w Bydgoszczy 
podczas Memoriału Ireny Szewiń-
skiej. Jednak warunki, jakie pano-
wały (34 stopnie w cieniu, ponad 20 
minut opóźnienia) nie pozwoliły na 
uzyskanie odpowiedniego czasu. 
Później miałem małe problemy ze 
zdrowiem, start w Pucharze Europy 
na 10000m i to wszystko sprawiło, 
że dopiero teraz będę się starał o wy-
pełnienie minimum na Doha.

A.K: Co według Ciebie jest kluczem do 
sukcesu w sporcie, jakim jest lekkoatle-
tyka? 

K.Z: Tutaj nie ma jednego sprawdzo-
nego klucza. Każdy zawodnik jest 
inny i potrzebuje innego treningu. 
Najważniejsze jest to, aby w młodym 
wieku kandydat na zawodnika nie 
był wyeksploatowany, a jego trening
ukierunkowany był na zajęcia ogól-
norozwojowe.

A.K: Jak Twoim zdaniem zachęcić mło-
dzież do uprawiania sportu? 

K.Z: Sport to przygoda. Uczy nas wy-
trwałości, sumienności i pracowito-
ści.

A.K: Od czasu do czasu można Ciebie 
spotkać w rodzinnym mieście. Co naj-
bardziej lubisz w Złocieńcu oraz jego 
okolicach? 

K.Z: Dziś można powiedzieć, że je-
stem gościem w rodzinnej miejsco-
wości. Od wielu lat mieszkam w Go-
leniowie. Do Złocieńca przyjeżdżam 
w odwiedziny do rodziców. Lubię 
wrócić na „stare śmieci” i pobiegać 
po ścieżkach, gdzie zaczynałem swo-
ją przygodę ze sportem. Z sentymen-
tem zaglądam na wyremontowany 
stadion, gdzie stawiałem pierwsze 
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Ma 18 lat, jako 
jeden z niewie-

lu wyjechał ze Zło-
cieńca i dostał szan-
sę gry pod szyldem 
dużego polskiego 
klubu. Mowa o Pa-
tryku Sciurkowskim, 
który jako kilkuletni 
chłopak  grał w MKS 
Orlik Złocieniec oraz 
MKS Olimp Złocie-
niec i był gwiazdą 
wszystkich piłkar-
skich turniejów. W 
zeszłym sezonie do-
stał szansę od Lecha 
Poznań i zagrał w 16 
meczach Centralnej 
Ligi Juniorów (naj-
wyższy szczebel roz-
grywek juniorskich). 
Z młodym piłkarzem 
rozmawiał Adam 
Kowalski: 

ADAM KOWALSKI: Swoje 
pierwsze piłkarskie kroki 
stawiałeś w Złocieńcu, w 
klubach MKS Orlik oraz MKS 
Olimp. Jak wspominasz ten 
okres? 

PATRYK SCIURKOWSKI: Mia-
łem 8 lat kiedy zaczynałem 
grać w klubie MKS Orlik 
Złocieniec. Był to początek 
mojej przygody z piłką noż-
ną. Spędziłem tam 3 lata i w 
tym czasie zdobyłem swoje 
pierwsze nagrody indywi-
dualne. Były one dla mnie 
ważne, ponieważ nauczyły 
mnie podstaw piłki nożnej i 
gry zespołowej. W później-
szym czasie ze względu na 
mój wiek przeszedłem do 
klubu MKS Olimp Złocieniec 
i zaczynałem tam od kate-
gorii młodzików, kończąc na 
trampkarzach. Bardzo do-
brze wspominam ten czas. 

A.K: W bardzo młodym wieku 
musiałeś przeżyć rozłąkę z naj-
bliższymi, gdyż zdecydowałeś 
się kontynuować swoją karierę 
we Wronkach, a konkretnie w 
akademii Lecha Poznań. Jakie 
były Twoje pierwsze wrażenia 
po wejściu w ten trochę więk-
szy piłkarski świat? 

P.S: Gdy przenosiłem się do 
Wronek, miałem niespełna 
13 lat. Była to jedna z waż-
niejszych decyzji w moim 
życiu, a także w życiu mo-
ich rodziców, gdyż wspierali 
mnie w wyjeździe i w moim 
dalszym rozwoju piłkar-
skim. Wyjeżdżając, pierwsze 
o czym myślałem było to, że 
będę musiał ciężko praco-
wać i pokazać na co mnie 
stać, ponieważ wiedziałem, 
że jest tam bardzo dużo za-
wodników na podobnym 
poziomie jak mój. Na samym 
początku obawiałem się 
że nie dam rady, jednak po 
krótkim czasie okazało się 
inaczej. 

A.K: Cztery sezony w barwach 
Błękitnych Wronki były uda-
nym okresem w sportowym 
życiu? 

P.S: Ten okres w moim życiu 
był dla mnie bardzo udany. 
Grając cztery sezony w dru-
żynie Błękitnych Wronki, 
najlepiej wspominam ten 
ostatni w którym zdobyliśmy 
mistrzostwo Wielkopolski 
i po barażach z Chemikiem 
Bydgoszcz awansowaliśmy 
do Centralnej Ligi Juniorów 
Młodszych U-17.

A.K: Przyszedł czas na „liź-
nięcie” jeszcze większego po-
ziomu - Lech Poznań U19. Jak 
zareagowałeś na fakt, że dosta-
niesz swoją szansę w Central-
nej Lidze Juniorów? 

P.S: Racja, było to wielkie 
wyróżnienie dla mnie oraz 
jedno ze spełnionych ma-
rzeń. Sam fakt, że będę miał 
okazję reprezentować barwy 
Lecha Poznań w Centralnej 
Lidze Juniorów starszych 
wprawiły mnie w ogromną 
radość. 

A.K: Zagrałeś w 16 meczach 
(800 minut), w których udało 
Ci się zaliczyć jedną asystę. Jak 
na „Świeżaka” dostałeś sporo 
szans, ale bramek i więcej asyst 
nie było. Czego według Ciebie 
zabrakło?

P.S: To prawda, jak na nowe-
go zawodnika dostałem spo-
ro szans. Wydaje mi się, że 
trener docenił moja ciężką 
pracę, dlatego mogłem też 
tyle zagrać w barwach Lecha. 
Moim zdaniem zabrakło mi 
pewności siebie i zdecydo-
wania w grze. Wynikało to 
może z tego, że były bardzo 
wysokie oczekiwania co do 

zespołu, a ja obawiałem się, 
że im nie sprostam. Gdybym 
mógł cofnąć czas to myślę, że 
byłbym bardziej zdecydowa-
ny w swojej grze. 

A.K: Jak wysoki jest przeskok 
pomiędzy grą w akademii, a 
oficjalnym zespołem junior-
skim dużego klubu? 

P.S: Różnica między akade-
mią, a oficjalnym zespołem 
dużego klubu nie jest duża, 
jednakże zespoły bardzo 
różnią się sposobem gry. 
W oficjalnym zespole jest 
o wiele szybsza gra, mniej 
czasu do myślenia, co zrobić 
z piłką oraz trzeba zdecydo-
wanie podejmować różne 
decyzje. 

A.K: Czy w nadchodzącym se-
zonie ponownie będziemy mo-
gli oglądać Patryka Sciurkow-
skiego biegającego po boisku 
w Centralnej Lidze Juniorów w 
barwach Lecha Poznań? 

P.S: Ze względu na mój wiek 
niestety nie mogę juz wystę-
pować w Centralnej Lidze 
Juniorów w barwach Lecha 
Poznań.

A.K: Jakie są Twoje sportowe 
marzenia i cele na najbliższe 
lata? 

P.S: Moim sportowym ma-
rzeniem jest granie w lidze 
włoskiej, jednak cel na naj-
bliższe lata to dalszy rozwój 
swoich umiejętności piłkar-
skich. 

A.K: Co doradziłbyś młodym 
chłopakom, którzy mają ma-
rzenia o grze na wyższym po-
ziomie, ale boją się wyjazdu 
poza rodzinne miejscowości? 

P.S: Nie bójcie się podjęcia 
takiej decyzji oraz walczcie o 
swoje marzenia. Róbcie to co 
kochacie. 

„WALCZCIE O SWOJE MARZENIA”
 - rozmowa z Patrykiem Sciurkowskim, wychowankiem klubów MKS Orlik oraz MKS Olimp Złocieniec

Marian Ostrowski - osiągnięcia w nowym sezonie sportowym

Resko 10km - I miejsce

Złotów 5km - I miejsce

Chodzież 5km - I miejsce

Chociwel 10km - I miejsce

M.P.Wet. Tczew - 10 km -IV miejsce

Drawsko Pom. 7,5km przełaj - I miejsce

Wyrzysk 10km - I miejsce

Stargard 10km - I miejsce

Złotów10km - I miejsce

Przechlewo 10km- I miejsce

Moryń 15km - I miejsce

Dźwiżyno 10km - I miejsce

„Przed zawałem uciekam na własnych nogach już 28lat”, forma jest dobra kontuzje mnie omijają”

MAJ 2019 CZERWIEC 2019 LIPIEC 2019

Dziękuję Panu Bogu i Matce Najświętszej za kolejne kilometry i miejsca na podium 
z sportowymi pozdrowieniami Marian Ostrowski „ Szczęść Boże”

SPORT biuletyn informacyjny gminy ZłocieniecZŁOCIENIECKIE KLIMATY - WRZESIEŃ 2019
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Andrzej Korol - trener, 
który od ponad 50 lat aktywnie szkoli młodzież

Andrzej Korol 
(4.02.1946 r.) 
- zasłużony dla 

miasta i gminy Złocie-
niec, trener i pasjonat 
lekkiej atletyki, zwią-
zany z klubem MKS 
Junior Złocieniec od 
początku jego istnie-
nia (1979 r.). Wybit-
ny człowiek w historii 
Złocieńca, który w ze-
szłym roku obchodził 
50-lecie swojej karie-
ry trenerskiej, a dla 
młodzieży trenującej 
lekkoatletykę poświę-
cił niemal całe swoje 
życie. Zapraszamy do 
przeczytania rozmo-
wy, przeprowadzonej 
przez Adama Kowal-
skiego:

ADAM KOWALSKI: Dlaczego 
lekkoatletyka? 

ANDRZEJ KOROL: Wszystko 
zaczęło się od tego, że zaczą-
łem pracę w Szkole Podsta-
wowej nr 2 w 1968 r. i miała 
ona już tradycje lekkoatle-
tyczne z przeszłości. Nawet 
w tym okresie uczniowe 

brali udział w sztafetowych 
Mistrzostwach Polski, co po-
zwalało poczuć ducha „lek-
kiej” w całej szkole

ADAM KOWALSKI: Gdzie byli 
przygotowywani do takich 
startów? 

ANDRZEJ KOROL: Proble-
mem było właśnie to, że 
uczniowe nie mieli tak na-
prawdę gdzie trenować. Przy 
budynku szkoły była jakaś 
skocznia i jedna prosta „bież-
nia” do biegania. Zmieniło się 
to dzięki wspaniałemu czło-
wiekowi Bogdanowi Bąkow-

skiemu, który był również 
dyrektorem szkoły. Intereso-
wał się sportem i zawsze był 
za pomysłami dotyczącymi 
dziedziny sportu. Tak wła-
śnie zarówno z mojej, jak i z 
jego inicjatywy na początku 
lat 70. przy Szkole Podsta-
wowej nr 2 powstał mały 
Stadion Lekkoatletyczny - 
200 metrów bieżni okrężnej, 
skocznia w dal, rzutnia do 
pchnięcia kulą, rozbieg do 
rzutu piłeczką palantową i 
boisko piłkarskie.   
                                                         
ADAM KOWALSKI: Jakie były 
pierwsze osiągnięcia w roli na-
uczyciela WF’u? 

ANDRZEJ KOROL: Razem z 
pomocą żony stworzyliśmy 
zespół dziewcząt i chłop-
ców, który wygrał Między-
wojewódzkie Mistrzostwa 
w czwórboju lekkoatletycz-
nym. Pojechaliśmy tym sa-
mym na pierwsze Mistrzo-
stwa Polski. Było również 
kilku zawodników, którzy 
wygrywali Międzywojewódz-
kie Mistrzostwa w indywidu-
alnej rywalizacji w konku-
rencjach lekkoatletycznych. 
Niedługo potem Pan Bogdan 
Bąkowski został Dyrektorem 

Szkoły Podstawowej nr 1 i w 
1974 r. zostałem powołany 
przez niego na Wicedyrek-
tora tej placówki, co wiązało 
się ze zmianą miejsca pracy. 

ADAM KOWALSKI: Co przynio-
sła zmiana szkoły pod wzglę-
dem sukcesów sportowych? 

ANDRZEJ KOROL: Od niemal 
samego początku braliśmy 
udział w indywidualnych za-
wodach lekkoatletycznych na 
szczeblu powiatowym i mię-
dzywojewódzkim. Stworzona 
została również męska dru-
żyna w czwórboju i podobnie 

jak w Szkole Podstawowej nr 
2, w 1975 r. przeszliśmy etap 
międzywojewódzki i brali-
śmy udział w Mistrzostwach 
Polski. Rok później również 
pojechaliśmy na krajowe za-
wody i udało się nam zdobyć 
jedyne w mojej historii Mi-
strzostwo Polski, co wiązało 
się ze startem na nieoficjal-
nych Mistrzostwach Świata w 
czwórboju. gdzie udział brały 
również reprezentacje z poza 
europejskiego kontynentu. 

ADAM KOWALSKI: Jak spisali 
się zawodnicy w tak ważnych 
nie tylko dla nich, ale również 
dla Pana zawodach? 

ANDRZEJ KOROL: Wszystko 
odbywało się w Poznaniu, co 
dawało jeszcze więcej moty-
wacji. Udział brało bodajże 
18 lub 19 reprezentacji. Za-
jęliśmy wysokie 8. miejsce, 
ale mogliśmy być jeszcze wy-
żej, gdyby nie błąd jednego z 
zawodników, który w skoku 
w dal po zaliczeniu jedynej 
próby, cofnął się, robiąc ślad, 
który powodował automa-
tyczne skrócenie skoku. In-
dywidualnie największy suk-
ces osiągnął wtedy Andrzej 
Pryboda, który w naszej dru-
żynie skakał najlepiej w dal i 
zajął 3. miejsce w punktacji 
tej konkurencji. W następ-
nych latach jeszcze kilku-
krotnie byliśmy na zawodach 
krajowych, ale już ich nie wy-
graliśmy. W szkole mieliśmy 
również bardzo dobre szta-
fety biegające w przełajach 
i z sukcesami startowaliśmy 
zarówno na szczeblu między-
wojewódzkim i krajowym. 

 „Nie chciałbym nic zmieniać.
 Moje miejsce jest tutaj gdzie jestem.”
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ADAM KOWALSKI: Potem przyszedł 
czas na klub. Jakie były początki Juniora 
Złocieniec? 

ANDRZEJ KOROL: Junior Złocieniec 
powstał w 1979 r. z inspiracji zarzą-
du Wojewódzkiego Szkolnego Związ-
ku Sportowego w Koszalinie, który 
obiecał pomoc finansową dla rozwo-
ju klubu. Dopiero kiedy powstało 
województwo Zachodniopomorskie 
i Koszalin wszedł w jego skład, po-
wstał tam Okręgowy Szkolny Związek 
Sportowy, co automatycznie równało 
się z zakończeniem mocno zawziętej 
współpracy z  Juniorem Złocieniec. 
Od tego czasu klub zaczął współpra-
cować z miastem Złocieniec i tak jest 
do dzisiaj.

ADAM KOWALSKI: Czy chętnych do tre-
nowania lekkiej atletyki było dużo? 

ANDRZEJ KOROL: Było sporo chęt-
nych, gdyż opierało się to wszystko 
na złocienieckich szkołach. Do tzw. 
„jedynki” uczęszczało wtedy ok. 1500 
uczniów, a i w „dwójce” było ich sporo. 
Wtedy łatwo było zainteresować mło-
dzież działalnością sportową. 

ADAM KOWALSKI: Jak rozumiem wią-
zało się to z powrotem na stadion przy 
Szkole Podstawowej nr 2? 

ANDRZEJ KOROL: Właśnie nie. Dyrek-
tor SP1 Bogdan Bąkowski chciał, aby i 
obok tej szkoły powstało jakieś miej-
sce do treningów. Powstała żużlowa 
bieżnia o długości 60 metrów, koło do 
pchnięcia kulą oraz rozbieg do rzutu 
oszczepem i piłeczką palantową. W 
tym samym czasie nastąpiła również 
renowacja Stadionu Miejskiego. Czte-
rotorowa na okrążeniu i sześciotoro-
wa na prostej bieżnia, została wysy-
pana mączką ceglaną, powstało koło 
do pchnięcia kulą, rozbieg do rzutu 
oszczepem,  klatka zabezpieczająca 
oraz koło do rzutu dyskiem, a także 

fragment tartanowej bieżni lekko-
atletycznej do skoczni w skoku w dal. 
Klatka oraz tartan przywiezione zo-
stały z Białogardu, gdzie w tym czasie 
odbywał się również remont stadio-
nu lekkoatletycznego. Mogliśmy więc 
trenować już też na pełnowymiaro-
wym obiekcie z całym potrzebnym 
wyposażeniem. 

ADAM KOWALSKI: Czy jacyś zawodnicy 
wyróżniali się na tle innych? 

ANDRZEJ KOROL: Dobrze pamiętam 
skoczka w dal - Mirosława Nowaczyka, 
który w ósmej klasie (1984 r.) skakał 
ponad 6 metrów i wygrał Międzywo-
jewódzkie Mistrzostwa.  Przeniósł się 
potem do Stargardu, a jeszcze w póź-
niejszych latach został reprezentan-
tem warszawskiej Skry, gdzie w 1991 r. 
zdobył tytuł Mistrza Polski seniorów z 
wynikiem 7,88 m. W 1985 r. w historii 
zapisał się Piotr Zygmunt, który rzu-
cił dyskiem (2 kg) 48,08 m. Wynik ten 
jest do dziś jednym z rekordów woje-
wództwa zachodniopomorskiego. W 
naszym klubie pojawiła się również 
utalentowana skoczkini w dal Urszu-
la Gutowicz (obecnie Gutowicz-We-
sthof), która na zawodach w Poznaniu 
skoczyła około 6 metrów. Swoją karie-
rę kontynuowała w innych klubach, a 
potem wyjechała do Niemiec. W 2005 
roku startując już w barwach repre-
zentacji Niemiec, wyśrubowała swój 
rekord życiowy do 6,62 m.  Nie można 
zapomnieć o Krystianie Zalewskim, 
który rozpoczynał swoją przygodę ze 
sportem w Juniorze Złocieniec, a dziś 
jest czołową postacią na wszystkich 
arenach międzynarodowych. W la-
tach 2006-2008 bardzo dobrze spisy-
wał się sprinter Damian Pękala, który 
był brązowym medalistą Mistrzostw 
Polski juniorów młodszych, a swoje 
rekordy życiowe doprowadził do re-
zultatów 10,80 sek na 100 metrów i 
21,72 sek na 200 metrów. Potem poja-
wił się Kamil Janiszak, który również 
zdobył srebrny Medal Ogólnopolskiej 
Olimpiady Młodzieży (2011 Płock), a 
100 metrów pobiegł najszybciej ka-
rierze w czasie 10,89 sek. Z dziewcząt 
dobrze pamiętam kulomiotkę Natalię 
Koczan, która w 2009 r. podczas Mi-
strzostw Polski młodzików zdobyła 
brązowy medal. Pchała wtedy regu-
larnie powyżej 12 metrów. Ostatnie 
medale Mistrzostw Polski przyniósł 
rok 2015. W kategoriach młodzika 

brązowe medale zdobyli Marcel Wisz-
niewski w rzucie oszczepem oraz Hu-
bert Kaczmarek w skoku wzwyż. War-
to wspomnieć również o zawodniku, 
który w ostatnich latach startował w 
dziesięcioboju, mimo tego, że u nas 
nie ma warunków do trenowania klu-
czowej konkurencji jaką jest skok o 
tyczce i głównie dzięki pomocy trene-
rów ze Szczecina, Mateusz Kuzio mógł 
dobrze przygotowywać się do skaka-
nia. Nie zdobył medalu Mistrzostw 
Polski w wieloboju (najwyżej był 
czwarty), ale w pojedynczych konku-
rencjach niejednokrotnie był lepszy 
od zawodników trenujących pod dany 
dystans. Utalentowanych zawodników 
było bardzo dużo i nie sposób jest tu 
wszystkich wymienić.

ADAM KOWALSKI: Właśnie w tych 
ostatnich latach zawodnicy mieli okazję 
trenować już na zmodernizowanym tar-
tanowym Stadionie Miejskim. Jak udało 
się dokonać tak wielkich zmian? 

ANDRZEJ KOROL: Propozycja dotyczą-
ca remontu stadionu miejskiego zo-
stała zaproponowana przeze mnie do 
Rady Miejskiej w Złocieńcu. Zarówno 
były burmistrz Waldemar Włodar-
czyk oraz spora grupa radnych wi-
działa potrzebę odnowienia stadionu, 
na taki, który pozwala rozgrywać za-
wody lekkoatletyczne. Po kilku latach 
remontu, w 2014 stadion został odda-
ny do użytku i jako pierwsze odbyły 
się tu Finały Wojewódzkie w 4-boju, 
a niedługo po nich pierwszy Mityng 
Lekkoatletyczny. Do teraz odbywa się 
tu spora liczba zawodów, w których 
udział biorą zawodnicy z całego wo-

jewództwa oraz z różnych zakątków 
Polski. Od 2015 roku rozgrywane są 
również Otwarte Mistrzostwa Woje-
wództwa MKS i UKS. 

ADAM KOWALSKI: Czy jakby Pan mógł 
cofnąć czas, to chciałby robić w życiu coś 
innego? 

ANDRZEJ KOROL: Nie chciałbym nic 
zmieniać. Moje miejsce jest tutaj gdzie 
jestem. 

Metryczka: 

Andrzej Korol 
Data urodzenia: 4 luty 1946 r. 

Szkoły: 
-Szkoła podstawowa w Ostrowie 
Lubelskim
-Szkoła średnia w Ostrowie 
Lubelskim (oraz dokończenie jej
 w Koszalinie)
-Studium Nauczycielskie w Koszalinie 
(Wychowanie Fizyczne i Biologia)
-AWF Gorzów (filia AWF Poznań) - 
(Wychowanie Fizyczne)
-AWF Racibórz (filia AWF Kraków) - 
(Instruktor Lekkoatletyki)
-Studia podyplomowe AWF Katowice 
- (Trener II klasy Lekkoatletyki)

Nagrody:
-Złocieniecki Mistrz Sportu 
w kategorii Trener - kilkukrotnie 
-Nagroda Ministra Oświaty 
i Wychowania - kilkukrotnie 
-Medal Komisji Edukacji Narodowej 
-Odznaczenie „Zasłużony 
dla Ziemi Koszalińskiej” 
- Odznaczenie „ Zasłużony 
dla Miasta i Gminy Złocieniec
-Złota Odznaka Gryfa Pomorskiego 
-Złoty i Srebrny Krzyż Zasługi
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Emil Czepe brązowym medalistą 
Mistrzostw Polski

Podczas tegorocznych 
Mistrzostw Polski Junio-
rów w Kajakarstwie Kla-
sycznym, które odbyły się 
w Bydgoszczy, na torze 
regatowym Brdyujście, 

Emil Czepe wraz z kolegą 
klubowym Kacprem Ły-
skawą, zdobyli brązowy 
medal w konkurencji K2, 
na dystansie 500 m. Noel 
Czepe w konkurencji C1, 

wywalczył 5 miejsce w 
sprincie na dystansie 
200m. Gratulujemy za-
wodnikom pochodzącym 
ze Złocieńca

Po sporych perypetiach w 
tegorocznych biegach na 
dystansie 3000 metrów z 
przeszkodami, Krystian 
Zalewski ostatecznie uzy-
skał wynik dający mu bi-
let na Mistrzostwa Świata 
w Doha. Stało się to w Ra-
domiu, gdzie rozegrane są 
Mistrzostwa Polski senio-

rów. Zalewski nie dał niko-
mu szans i wygrał z bardzo 
dużą przewagą. Złoto oraz 
minimum na najważniejszą 
imprezę sezonu dał mu wy-
nik 8:28,99 minuty. Gołym 
okiem widać, że forma jest 
zwyżkowa, a to oznacza, że 
w Katarze przyjdą najlepsze 
wyniki w tym roku. Drugie 

miejsce podczas krajowego 
czempionatu zajął Mateusz 
Kaczor (8:54,71 min rekord 
życiowy), a trzecie Szymon 
Topolnicki (9:04,98 min).

 Gratulujemy! 

[Adam Kowalski] 

Krystian Zalewski ze złotym medalem Mistrzostw 
Polski i minimum na Mistrzostwa Świata! 

SPORT biuletyn informacyjny gminy ZłocieniecZŁOCIENIECKIE KLIMATY - WRZESIEŃ 2019

Mistrzostwa Woje-
wództwa Młodzików 

zostały koncertowo roze-
grane przez zawodników 
klubu MKS Junior Złocie-
niec. Młodzi lekkoatleci 
przywieźli ze Szczecina 
aż cztery złote i jeden 
brązowy medal. Na uwa-
gę zasługują szczególnie 
wyniki uzyskane w rzucie 
oszczepem. Od początku 
sezonu Natalia Tobiasz 
i Jakub Krawczyk utrzy-
mują czołowe pozycje w 
tabelach krajowych i jeśli 
na Międzywojewódzkich 
Mistrzostwach Młodzi-
ków potwierdzą swoją 
dobrą dyspozycję, to za 
3 tygodnie będą fawory-
tami do zdobycia medali 
podczas Mistrzostw Pol-
ski, które odbędą się w 
Tarnowie. Natalia obec-
nie zajmuje drugą pozy-
cję w kraju (pierwsza za-
wodniczka rzuciła 40,01 
metra). Jakub również w 
tabelach jest drugi (pierw-
szy zawodnik rzucił 60,18 
metra). Opiekę nad za-
wodnikami sprawują tre-
nerzy Andrzej Korol oraz 
Zdzisław Soroko. 

100 metrów U16: 
10. miejsce - Wiktoria Pawlik - 
14,16 sekundy 

1000 metrów U16: 
9. miejsce - Roksana Kot - 
4:05,73 minuty 

Skok w dal U16: 
3. miejsce - Natalia Moczarska - 
4,39 metra

Pchnięcie kulą U16: 

1. miejsce - Karolina Ostrow-
ska - 10,13 metra

Rzut oszczepem U16:
1. miejsce - Natalia Tobiasz - 
39,39 metra (rekord życiowy) 

1000 metrów U16: 
8. miejsce - Gracjan Gil - 
3:21,37 minuty

Skok wzwyż U16:
5. miejsce - Maciej Dominiak - 
1,60 metra

Rzut dyskiem U16: 
1. miejsce - Paweł Szwejda - 
37,78 metrów 

Rzut oszczepem U16:
1. miejsce - Jakub Krawczyk - 
56,21 metra (rekord życiowy) 

Mistrzostwom towarzyszył 
również mityng, gdzie mogli 
sprawdzić się zawodnicy nie 
mieszczący się w kategorii U16. 
MKS Junior Złocieniec w młod-
szej grupie reprezentowała 
trójka zawodników. Wszyscy 
zaprezentowali się z dobrej 
strony i poprawili swoje rekor-
dy życiowe.

Wyniki:

600 metrów U14: 
5. miejsce - Hanna Krawec-
ka - 2:00,45 minuty (rekord 
życiowy)

Rzut oszczepem U14:
1. miejsce - Krzysztof Żelazek - 
30,75 metra (rekord życiowy) 

Pchnięcie kulą U14:
1. miejsce -  Radosław Choj-
nacki - 10,78 metra (rekord 
życiowy)

Gratulujemy!

[Adam Kowalski]

MKS Junior Złocieniec 
z pięcioma medalami 
Mistrzostw Województwa 
Młodzików! 
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W dniu 9 września br. do Złocieńca 
dotarła Lokomotywa uśmiechu. Jest 
to biegowo – rowerowa sztafeta, która 
porusza się po Pomorzu Zachodnim. 
Podczas jej przemieszczania w ko-
lejnych miejscowościach zbierane są 
środki finansowe na wsparcie Zachod-
niopomorskiego Hospicjum dla Dzieci 
i Dorosłych. Wczoraj uczestnicy prze-
mierzali trasę na odcinku Drawsko 
Pomorskie – Szczecinek.

 W granicach Gminy Złocieniec „lokomo-
tywę” przywitali Natan Fiutowski Za-
stępca Burmistrza Złocieńca oraz Leszek 
Modrzakowski Sekretarz Gminy wraz z 
pracownikami Urzędu Miejskiego w Zło-

cieńcu. Z Drawska Pomorskiego Lokomo-
tywę poprowadzili Burmistrz Drawska 
Pomorskiego Krzysztof Czerwiński i Se-
kretarz Gminy Joanna Kardaś oraz człon-
kowie Stowarzyszenia ZDRUN Extreme 
Karolina Szczetyńska i Karol Baliński. Po 
krótkim spotkaniu uczestnicy udali się 
pod Urząd Miejski w Złocieńcu i po wy-
konaniu pamiątkowej fotki ruszyli w kie-
runku Szczecinka odwiedzając po drodze 
Czaplinek i Borne Sulinowo.

Organizatorem głównym inicjatywy Lo-
komotywa uśmiechu jest Mariusz Malec 
mieszkaniec Stargardu. Patronat nad wy-
darzeniem objął Marszałek Wojewódz-
twa Zachodniopomorskiego.

Lokomotywa uśmiechu 
przejechała przez Złocieniec

W dniach 09 – 11 sierp-
nia 2019 r. na jeziorze 
Siecino odbyły się Re-
gaty „Żagle 2019” XIV 
Mistrzostwa Polskiego 
Stowarzyszenia Kla-
sy Optymist do lat 11; 
Mistrzostwa Polskiej 
Floty Klasy ISA 407 
Puchar Starosty Draw-
skiego w klasie ISA 
407 do lat 18, ISA 407 
Senior OPEN.

Regaty otworzyła Prezes 
UKS Szkwał  Anna Ka-
mińska oraz Burmistrz 
Złocieńca Krzysztof Za-
charzewski. Przywitali  
wszystkich uczestników 
regat, trenerów, zapro-
szonych gości oraz przy-
byłych  sympatyków. 
Rozpoczęcie uatrakcyj-
nili swoją obecnością 
radna Rady Miejskiej w 
Złocieńcu Grażyna Ko-
zak oraz sponsor regat 
Roman Beńko. Nad re-
gatami czuwał przedsta-
wiciel PSKO  Arek Ko-
morowski i prowadzący 
Regaty Sędzia Główny 
Roman Gryglewski. Po 
powitaniu gości, przy 
dźwiękach Hymnu Pań-
stwowego poczet sztan-
darowy wciągnął flagę 
na maszt.

Do rywalizacji zgłosiło 
się łącznie 200 zawodni-
ków z 35 klubów z całej 
Polski. Podczas gdy za-
wodnicy klas Optimist, 
ISA 407 rozpoczęli wy-
ścigi zgodnie z progra-
mem, najmłodsi żeglarze 
klasy Optimist gr. C star-
towali w konkurencjach 
na wodzie tj. wyścig na 
sterze i wyścig z żaglem. 
Udział wzięło 13 mło-
dych adeptów żeglar-
stwa. Wszyscy ukończyli 
wyścigi ku uciesze rodzi-
ców i organizatora. Aby 
zachęcić młodsze dzie-
ci do przygody z wodą, 
każdy otrzymał puchar 
oraz nagrodę rzeczową.

Pierwszego dnia pano-
wały dobre warunki że-
glarskie, rozegrano trzy 
wyścigi. Wiatr o sile 3-4 
m/s pozwolił na wyko-
rzystanie całego akwenu 

jeziora Siecino. Jedną z 
atrakcji dla dzieci były 
dmuchane zamki na lą-
dzie i na wodzie – Ośro-
dek Ekoeden. Organiza-
tor regat UKS SZKWAŁ 
przygotował dla uczest-
ników imprezy grillowa-
nie.Kolejną atrakcją tego 
sobotniego wieczoru był 
występ zespołu „Music 
Trio” z Czaplinka, który 
wprawił nas w nastrój 
żeglarski.Drugiego dnia 
regat wiatr był zmien-
ny, kręcący, udało się 
rozegrać 4 wyścigi, przy 
wietrze 3-4 m/s. Kolej-
ny ostatni dzień regat 
to wiatr o sile 5 m/s, w 
szkwałach do 7 m/s.

Z uwagi na dużą ilość 
uczestników młodzi że-
glarze zostali podzieleni 
na trzy grupy, jedna gru-
pa dziewcząt i dwie gru-
py chłopców. W ostat-
nim dniu regat została 
wyłoniona grupa złota 
i srebrna. Grupa złota 
walczyła o Mistrza i Mi-
strzynię PSKO. W rega-
tach zawodnicy walczyli 
o tytuły (medale, pucha-
ry i dyplomy) Mistrzów 
PSKO do lat 11 na rok 
2019. Dodatkową atrak-
cją zawodów były nagro-
dy rzeczowe, upominki 
dla każdego zawodnika, 
który ukończył wyścig.

Uroczyste zakończenie 
regat odbyło się o godz. 
15:30. Zakończenie re-
gat uatrakcyjnił swoją 
obecnością Wicestaro-
sta Powiatu Drawskiego 
Waldemar Włodarczyk, 
Burmistrz Złocieńca 
Krzysztof Zacharzewski, 
radna Grażyna Kozak, 
Roman Beńko oraz le-
karz regat Józef Szunie-
wicz.

Tradycyjnie na naszych 
regatach zostali wyróż-
nieni najmłodsi uczest-
nicy dla których zostały 
ufundowane maskotki. 
Najmłodsza zawodnicz-
ka regat to Emilia Brdu-
lak z klubu KS Spójnia 
Warszawa, a najmłodszy 
uczestnik regat to Marek 
Filipski JK Stal Gdynia.

Puchar dla najliczniej-
szej drużyny trafił do 
klubów KS Spójnia War-
szawa i AZS Poznań.

Puchar dla drużyny z 
najdalszego miejsca 
przypadł dla klubów 
UKS Wiking Zarzecze 
pow. Żywiec oraz UKS 
Zalew Kielce. Dodatko-
we nagrody- trzy rowery 
ufundowane przez Sta-
rostwo Drawskie, Urząd 
Miejski w Złocieńcu oraz 
Hieronima Norkiewi-
cza rozlosowano wśród 
wszystkich zawodników 
regat, którzy ukończyli 
przynajmniej jeden wy-
ścig i ubrani w koszulkę 
regat. Rower otrzymał 
zawodnik klubu Giżycka 
Grupa Regatowa Miłosz 
Ciechanowicz, kolejny 
rower wylosowała za-
wodniczka klubu OPTI 
CWM Gdynia Maja Ko-
morowska oraz CHKŻ 
Chojnice Igor Pawłow-
ski. Trenerzy wzię-
li udział w losowaniu 
Voucherów upominko-
wych, noclegu dla 2 osób 
w ośrodku wypoczynko-
wym MARGIP nad jezio-
rem Lubie oraz Folwark 
na Półwyspie. Voucher 
trafił kolejno do trenera 
klubu Centrum Sportów 
Wodnych Ustka i KSW 
Baltic Dziwnów.

Prezes UKS Szkwał 
pragnie podziękować 
Powiatowej Straży Po-
żarnej w Drawsku Po-
morskim, Ochotniczej 
Straży Pożarnej Połczyn 
Zdrój, za fachowe i miłe 
zabezpieczenie regat. 
Podziękowania kieru-
jemy także dla Straży 
Miejskiej w Złocieńcu. 
Organizatorzy serdecz-
nie dziękują fundatorom 
nagród, sponsorom oraz 
rodzicom zawodników 
UKS SZKWAŁ za pomoc 
w przygotowaniu regat.

Organizatorzy serdecz-
nie dziękują wszystkim, 
którzy przyczynili się do 
organizacji regat

więcej >www.zlocieniec.pl

ŻAGLE 2019
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Fragment powsta-
jącej książki „Sto 

lat kina w Złocień-
cu” wydawanej przez 
Złocieniecki Ośrodek 
Kultury. Zachęcamy 
czytelników do dzie-
lenia się własnymi 
wspomnieniami i pa-
miątkami dotyczący-
mi kina „Mewa”

Złocienieckie kina „Apollo” 
(ul. Chopina) i „Burglicht-
spiele” (dziś „Mewa”) prze-
trwały bez uszczerbku wal-
ki o miasto w pierwszych 
dniach marca 1945 r. Nie-
stety, przez długie miesią-
ce w Złocieńcu działała so-
wiecka Komenda Zdobyczy 
Wojennej, która dokonywa-
ła systematycznego demon-
tażu wyposażenia fabryk 
włókienniczych i cegielni. 
Ofiarą tych działań padło 
wyposażenie kina „Apol-
lo”, którego wyposażenie 
wywieziono do ZSRR.  Zde-
wastowany budynek kina 
„Apollo” następne lata stał 
pusty, a w 1957 r. dostoso-

wano go do celów mieszkal-
nych i taką funkcję pełni do 
dziś. Wielką plagą byli też 
prywatni szabrownicy. Ów-
cześni mieszkańcy wspo-
minają, że wiosną 1945 r. 
ulice Złocieńca były pokryte 
wielką ilością pierza. Oka-
zało się, że w mieście buszo-
wali szabrownicy z Wielko-
polski, którzy rozpruwali 
pierzyny, wierząc, że Niem-
cy pochowali w nich warto-
ściowe przedmioty. 

Pod koniec 1945 r. w Zło-
cieńcu pojawili się polscy 
żołnierze z 1 Dywizji Rol-
no-Gospodarczej, którzy 
zajęli znaczny obszar mia-

sta, w tym dzisiejszą ulicę 
Połczyńską z kinem. Wojsko 
miało zabezpieczyć mienie 
państwowe.
  
Niestety były to bardzo 
spóźnione działania. Mia-
sto było rozszabrowane. 
Jednym z tych żołnierzy 
był Piotr Smirnow, które-
go rodzina była później 
przez długie lata związana 
z kinem. Jego syn Wacław 
wspomina:

Na każdym skrzyżowaniu 
stały posterunki wojskowe 
polskie lub rosyjskie. Komen-
dantura rosyjska mieściła 
się w jednej z willi przy dzi-

siejszej ulicy 1 Dywizji. Czer-
wonoarmiści kwaterowali w 
pomieszczeniach pobliskiej 
szkoły oraz na całym Osie-
dlu Gronowskim. Połczyń-
ska zajęta była natomiast 
przez polskie wojsko. Pew-
nej nocy rosyjscy żołnierze 
przedostali się ogrodami do 
budynku kina i zaczęli wy-
cinać pluszową wykładzinę 
za ekranem. Potem zabrali 
się również za salę  kinową. 
Na szczęście ktoś powiado-
mił polskie wojsko. Żołnierze 
pobiegli w stronę kina strze-
lając w górę na postrach, co 
poskutkowało, gdyż grupa 
sołdatów uciekła w stronę 
szkoły.

Budynek dawnego kina „Apollo”, dziś budynek mieszkalny

Początki złocienieckiej 

„Mewy” 

Jarosław 
Leszczełowski
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Złocieniec 1945 r., przed zakładem fotograficznym przy ul. Piątego Marca
 stoi grupa żołnierzy 1 Dywizji Rolno-Gospodarczej, pierwszy po prawej

 Piotr Smirnow, który był jednym z pracowników kina „Mewa”

Polskie kino w Złocieńcu 
otwarto na przełomie lat 1946 
i 1947. Oficjalna nazwa, która 
widnieje jeszcze na plakatach 
z 1948 r., brzmiała kino-teatr 
„Mewa”. Pierwszym wyświetlo-
nym filmem była przedwojen-
na radziecka komedia muzycz-
na „Świat się śmieje”, niedługo 
potem wyświetlono polski film 
„Ostatni etap”, który nakręcono 
w 1947 r. na terenie obozu w 
Oświęcimiu. Na zdjęciu pierw-
szych pracowników kina widać 
w tle plakat tego drugiego fil-
mu. Pierwszym kierownikiem 
kina był pan Turek, którego 
imię nie zachowało się w ludz-
kiej pamięci. 

W aktach Zarządu Miejskiego 
znajduje się wzmianka o kinie 
„Mewa” z 3 listopada 1948 r. 
Burmistrz Zbigniew Rysowski 
zdecydował wtedy o podwyż-

szeniu opłaty ryczałtowej za 
zużycie wody przez kino. 

Kina „Mewa” w Złocieńcu i 
„Sokół” w Drawsku Pom. były 
pierwszymi placówkami kul-
turalnymi w powiecie. Urucho-
miono też kino objazdowe, któ-
re wyświetlało filmy na wsiach. 
W 1948 r. w obydwu kinach 
wyświetlono 208 filmów na 
890 seansach, sprzedając 356 
tysięcy biletów.

Po otrzymaniu pierwszej pensji 
pracownicy kina złożyli się na 
zakup towaru do bufetu, który 
stał się ich wspólną własnością. 
Obowiązki bufetowej objęła 
Weronika Smirnow. Niestety, 
podobnie jak inne prywatne 
sklepy w Złocieńcu kinowy 
bufet padł ofiarą tzw. „wojny 
o handel” w czasach stalinow-
skich.

1948 r., pierwszy zespół kino-teatru „Mewa”, w pierwszym rzędzie od lewej: p. Alechna-sprzątaczka, p. Weronika Smirnow-bufetowa, 
p. Turek-żona kierownika, p. Kwiatkowska-mł. bileterka, kasjerka (nazwisko nieznane), mł. bileterka (nazwisko nieznane),  

 drugim rzędzie od lewej: uczeń-mechanik (nazwisko nieznane), Jan Jeżewski-mechanik, p. Turek-kierownik kina, 
pomocnik mechanika (nazwisko nieznane), Piotr Smirnow-st. bileter 
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Co to był za ty-
dzień! Masa 

emocji, pozytyw-
nych wibracji, mnó-
stwo atrakcji, dzie-
siątki działań, a 
wszystko w ramach 
IV Święta Drawy!

Ostatni weekend lipca przycią-
gnął do Złocieńca setki osób. 
W sobotę deptak wypełniły 
barwne kramy z rękodziełem 
i lokalnymi specjałami – w 
tym daniami z dziczyzny i ryb 
– skarbami naszych lasów i je-
zior. Odwiedzającym jarmark 
towarzyszyły występy arty-
styczne dzieci i młodzieży ze 
Złocienieckiego Ośrodka Kul-
tury, kapeli śpiewaczej Dar-
skowiacy oraz muzyka ulicz-
nych grajków. W międzyczasie 
trwały już przygotowania do 
barwnego korowodu ulicami 
miasta – plastyczki ze stoiska 
charakteryzacji przez cały 
dzień pomagały uczestnikom 
przeistoczyć się w kolorowych 
przebierańców – wodne stwory 
z Drawy i inne baśniowe posta-
cie. Warsztaty charakteryzacji 
realizowane były w ramach 
projektu finansowanego przez 
Wojewódzki Fundusz Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wod-
nej w Złocieńcu.

Wreszcie przyszedł czas na 
korowód – takiej parady jesz-
cze u nas nie było! Orkiestra 

Wojskowa, Złocieniecka Or-
kiestra Dęta, przedstawiciele 
stowarzyszeń i lokalnych grup, 
poprzebierani mieszkańcy i 
goście, smoki, tancerze uczest-
niczący w II Prezentacji Tań-
ca Labirynt, rycerze, a przede 
wszystkim ona – Królowa Dra-
wa we własnej osobie!

W takiej asyście wkroczyła na 
scenę, by wraz z organizatorami 
uroczyście otworzyć IV Święto 
Drawy. Po wspólnym odśpie-
waniu hymnu Święta Drawy 
– piosenki „Dobry klimat dla 
odmieńców” (sł. A. Balińska, 
muz. W. Kucharski), na scenie 
wystąpił zespół Falkenblues, a 
tuż po nim wyczekiwany przez 
wszystkich Big Cyc.

Niedzielne występy rozpoczął 
zespół Markato z Pałacu Mło-
dzieży w Szczecinie – ich wyko-
nania zagranicznych przebojów 
na długo pozostaną w pamięci. 
Najmłodsi bawili się podczas 
spektaklu Kolorowy czas bajek 
w wykonaniu teatru muzycz-
nego HALS z Gdyni, nasze ani-
matorki przygotowały dla nich 
również piękny pokaz baniek 
mydlanych. Późnym wieczorem 
na scenie wystąpił poznański 
zespół Bibobit, a wieczorem 
Stanisław Karpiel-Bułecka z ze-
społem Future Folk.

Podczas całego Święta Drawy 
towarzyszyły nam dodatkowe 
działania – warsztaty fotogra-
ficzne, charakteryzacji, malar-
stwa. Gościliśmy również gru-
pę artystyczną z Bad Segeberg, 

która chętnie włączyła się w 
przygotowania i udział w Świę-
cie. 
Serdecznie dziękujemy wszyst-
kim partnerom, dzięki którym 

IV Święto Drawy mogło się 
odbyć – instytucjom, organiza-
cjom, grupom formalnym, fir-
mom prywatnym, wolontariu-
szom i mieszkańcom Złocieńca. 

Wszyscy razem stworzyliśmy 
piękne święto!
 

[ZOK
M. Owczarek]

IV Święto Drawy za nami!
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Święto Drawy z Pancernymi

Ostatnie tygodnie 
lipca to czas świę-

towania dla żołnierzy 
naszej Brygady. Świę-
to 2 Brygady Zmecha-
nizowanej Legionów 
im. Marszałka Józefa 
Piłsudskiego związa-
ne jest z datą utwo-
rzenia 6 Pułku Piecho-
ty Legionów. Dla nas 
współczesnych „Legio-
nistów” to szczególny 
czas. Tegoroczne ob-
chody rozpoczęły się 
19 lipca. Zgodnie z tra-
dycją Święto zainaugu-
rował rajd rowerowy 
dookoła Jeziora Kro-
sino połączony z pik-
nikiem, uczczeniem 
miejsc pamięci oraz 
przejazdem kolumny 
rowerowej przez Zło-
cieniec.

Kolejnym etapem był rodzin-
ny spływ kajakowy tym razem 
rzeką Piławą. Emocje których 
dostarczyło obcowanie z natu-
rą pojezierza są widoczne na 
zamieszczonych zdjęciach. 23 
lipca to czas II Ekstremalnych 
Zawodów Drużyn Zmechanizo-
wanych. Żołnierski pot i włożo-
ny wysiłek w zaciętej lecz zdro-
wej rywalizacji spowodował, że 
puchar przechodni, tym razem 
trafił do batalionu dowodze-
nia. Szczególną niespodzianką 
były po raz pierwszy wręczane 
medale okolicznościowe. Uro-
czysty apel z Wojskową Asystą 
Honorową uświetniony przez 
wyjątkową Orkiestrę Wojskową 
ze Świnoujścia pozostanie na 
długo w pamięci uczestników. 
Przeprowadzona pierwszy raz 
w tym miejscu defilada sprzę-
tu pokazała jak dobrze w Zło-
cienieckiej Brygadzie dbamy o 
technikę wojskową. Festyn ro-
dzinny i pokaz sprzętu szczegól-
nie cieszył najmłodszych . Gro-
chówkę wojskową i grillowaną 

kiełbasę zjedzono z wielkim 
apetytem… do końca. Święto 
zakończyły „ piątkowe manew-
ry” – czyli akcja krwiodawstwa 
„SPOKREWNIENI SŁUŻBĄ”, 
uroczysta Msza Święta oraz Bal 
brygadowy. Naszą uroczystość 
uświetnił swoją obecnością 
Przewodniczący Sejmowej Ko-
misji Obrony Narodowej – Po-
seł na Sejm RP Michał JACH. Jak 
co roku współorganizatorami 

naszego święta byli włodarze 
miast: Złocieńca, Czaplinka, Ka-
lisza Pomorskiego oraz Czarne-
go ponadto wspierał nas rów-
nież Starosta Drawski. 

Za okazaną pomoc serdecznie 
dziękujemy. Szczególny senty-
ment towarzyszył nam podczas 
odsłuchiwania życzeń uczestni-
ka bitwy pod Kałuszynem Pana 
kpt. w st. spocz. Eugeniusza 

KULESZY oraz obecność po raz 
pierwszy w naszych obchodach 
Burmistrza Kałuszyna. Atmos-
fera obchodów Święta była wy-
jątkowa, za udział wszystkim 
serdecznie dziękujemy i już dzi-
siaj zapraszamy za rok na ob-
chody 25 rocznicy utworzenia 2 
Brygady Zmechanizowanej.

2BZ

Święto 2 Brygady Zmechanizowanej.

Święto Drawy to szcze-
gólny czas dla miesz-

kańców miasta i gminy 
oraz dla osób goszczących 
na terenie powiatu draw-
skiego.  Po raz kolejny od-
była się feta na deptaku 
przepełniona pięknymi 
wyrobami rękodzielni-
czymi w postaci biżuterii, 
ręcznie wykonanych za-
bawek, mydełek natural-
nych, poduszek, garnków 
i innych spektakularnych 
ozdób. Nie mogło również 
zabraknąć kulinarnych, re-
gionalnych pyszności. Po-
między kramikami prze-
chadzała się piękna Drawa 
w zdobionej, powłóczystej 
sukni machająca do lu-
dzi i darząca serdecznym 
uśmiechem. Byłoby grze-
chem, gdybyśmy nie poja-
wili się na tej imprezie my- 
Pancerni. 

Dnia 27 lipca stawiliśmy się 
jako rycerze Drawy na swo-
ich mechanicznych rumakach, 
aby zaprezentować Bractwo 
oraz nasze motocykle. Od go-
dziny 10 rano można było nas 
spotkać  przy samym deptaku 
porozmawiać, a także wsiąść i 
przymierzyć się do wybrane-
go motocykla, co sprawiało nie 
lada frajdę małym uczestnikom 
imprezy. Wszystkim towarzy-
szył dobry humor, uśmiechy nie 

schodziły nam z twarzy, a serca 
przepełniała radość, że może-
my być częścią tak fantastycz-
nego święta. Tancerze uczest-
niczący w  imprezie odtańczyli 
nietypowy taniec pomiędzy na-
szymi motocyklami, które stały 
się częścią widowiska. Późnym 
popołudniem ulicami Złocień-
ca przejechaliśmy w barwnym 
motocyklowym korowodzie. 

Wspomagali nas w nim nasi 
przyjaciele z Motoorłów, KTM 
Husarii z Piły, Nadnoteckich 
Sokołów oraz niezrzeszeni 
sympatycy  naszego Bractwa. 
W trakcie parady mogliśmy w 
całej okazałości zaprezentować 
nasze piękne maszyny, wywo-
łać zachwyt oraz uśmiech u nie 
jednego uczestnika zabawy. 
Jesteśmy bardzo szczęśliwi, że 

możemy być częścią tak fan-
tastycznego święta jakim jest 
złocienieckie święto Drawy 
oraz faktem, że nasze moto-
cykle oraz samo Bractwo wy-
wołują takie zainteresowanie. 
Przeprowadziliśmy mnóstwo 
ciekawych rozmów, mogliśmy 
wyjaśnić czym charakteryzu-
je się BMM Pancerny, czym się 
zajmujemy i dlaczego to robimy. 

Odpowiedź brzmi – z pasji. Spo-
tkaliśmy mnóstwo ciekawych 
osób, zafascynowanych i zdol-
nych młodych ludzi  i cieszymy 
się, że mogliśmy spędzić z nimi 
ten czas. Liczymy, że spotkamy 
się w Złocieńcu za rok w jeszcze 
większym gronie. Nas- Pancer-
nych na pewno nie zabraknie. 
Do zobaczenia

LwG
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Dożynki gminne 2019 w Nowym Worowie

W sobotę 31 sierp-
nia spotkaliśmy się 

w Nowym Worowie by 
wspólnie podziękować za 
trud pracy na roli podczas 
Gminnego Święta Plonów. 
Po uroczystej mszy świętej 
barwny korowód dożyn-
kowy prowadzony przez 
motocyklistów wkroczył 
na plac w oprawie mu-
zycznej kapeli śpiewaczej 
Darskowiacy oraz zespołu 
ludowego Jarzębina z Cza-
plinka. Po przekazaniu 
przez starostę i starościnę 
dożynek chleba burmi-
strowi, na scenie wystąpili 
„Darskowiacy”. Nie zabra-
kło też animacji, gier i za-
baw dla dzieci i dorosłych 
prowadzonych przez Va-
nessa Animator Czasu 
Wolnego. Każdy mógł zna-
leźć coś dla siebie - piękne 
stoiska dożynkowe przy-
ciągały wzrok, a zapachy 
swojskich potraw spra-
wiały, że nikt nie mógł 
się im oprzeć. Spragnieni 
mocniejszych wrażeń mo-
gli spróbować swoich sił 
na strzelnicy sportowej 
ASG, strażacy z Nowego 
Worowa prowadzili kurs 
resuscytacji, a dzieci mo-
gły wyskakać się na dmu-
chańcach i eurobungee. 
Nie zabrakło też stoisk z 
rękodziełem. 

By tradycji stało się zadość, 
zwieńczeniem dożynek było 
rozstrzygnięcie konkursu na 
najpiękniejszy wieniec dożyn-
kowy oraz stoisko dożynkowe. 
Jury konkursowe miało bardzo 
trudne zadanie - wszystkie 
wieńce i stoiska przygotowa-
no bardzo starannie i zgodnie 
z tradycją. Po wielu godzinach 
obrad werdykt był jednogło-
śny - I miejsce w konkursie na 

najpiękniejszy wieniec zdoby-
ło sołectwo Stare Worowo, zaś 
zwycięzcą konkursu na stoisko 
dożynkowe zostało Chlebowo. 
Pozostali uczestnicy otrzymali 
wyróżnienia finansowe i dy-
plomy. Po ogłoszeniu wyników 

na scenie wystąpił zespół Incy-
dent, a zaraz po nim, wyczeki-
wany przez publiczność Bog-
dan Trojanek i zespół cygański 
Terne Roma. Na tym jednak 
nie koniec - do późnych godzin 
nocnych uczestnicy dożynek 

znakomicie się bawili podczas 
zabawy tanecznej pod chmur-
ką. 
Naszym partnerem było Po-
morze Zachodnie oraz Open 
Finance Złocieniec - Janusz 
Hałuszczyk - Pośrednik Finan-

sowy. Serdecznie dziękujemy 
wszystkim za udaną zabawę i 
pomoc w organizacji dożynek.

foto: Piotr Burzyński, Agata 
Bożek, Monika Kuczyńska-Ko-
chana tekst: M. Owczarek
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Spotkania z Piosenką Turystyczną w Krainie Łagodności

„Idź tam, gdzie słyszysz 
śpiew, tam dobre serca 
mają…źli ludzie uwierz 
mi, ci nigdy nie śpiewa-
ją….”

Na kulturalnej mapie 
Polski znajduje się wy-
jątkowa Kraina, słyną-
ca  z tego, że można tam 
nasycić się ciekawym i 
niebanalnym słowem 
ubranym w poetyckie 
strofy i dobrą muzykę.  
To Kraina Łagodności -  
lubią w niej przebywać 
ludzie o wrażliwszych 
duszach, wysmakowa-
nych gustach i ceniących 
sobie kontakt z naturą.

 
Gdzie można ją znaleźć? Tam, 
gdzie słychać dźwięki gitar, 
skrzypiec, drobnych perkusyj-
nych instrumentów, śpiewy i …
trzask ogniska.

Już szósty rok z rzędu, na ma-
lowniczą Wyspę Ostrów poło-
żoną nad Jeziorem Siecino, za-
witały rzesze wielbicieli owej 
Krainy, aby wziąć udział w 
trzydniowym święcie zwanym 
„16 Południk – Spotkania z Pio-
senką Turystyczną.”

Piątkowe koncerty, to już trady-
cyjnie blues – mocniejsze ude-
rzenie i okazja do spontanicz-
nej zabawy pod sceną. Wieczór 
uświetniły dwie kapele – nasz 
złocieniecki Falkenblues i za-
proszony z Łodzi Danny Boy 
Experience.

Sobota, to czas dla łagodniej-
szych dźwięków. W tym roku 
gościliśmy zespoły, które  są już 
weteranami Krainy Łagodności 
oraz nowe formacje, ale mające 
w swym składzie doświadczo-
nych artystów tego nurtu.

Póki co, Zespół Browar Żywiec, 
Grupa Bez Idola, Małgorzata Li-
pińska z Zespołem  oraz Irena 
Salwowska z Zespołem, to wy-
konawcy sobotniego koncertu. 
Mogliśmy usłyszeć i wspólnie 
zaśpiewać wiele ulubionych 
turystycznych przebojów, po-
zwolić sobie na chwile zadu-
my i refleksji, nawet uronić ze 
wzruszenia łzę.

Niedziela, to off scena – prze-
strzeń dla tych, co chcą podzie-

lić się swoją twórczością poza 
sceną główną. To czas kame-
ralnych koncertów. W tym roku 
zespół Byle do Góry zaśpiewał 
piosenki ze swojej najnowszej 
płyty.
Koncerty Krainy Łagodności, 
zawsze niosą ze sobą duży ła-
dunek emocjonalny – to „spa 
dla duszy”, czas na odreagowa-
nie, powrót do korzeni, poszu-
kiwanie odpowiedzi na pytanie 
o to, co najważniejsze w życiu, 
zachwyty nad codziennością, 
pięknem natury. To również 
dobra zabawa, integracja z Pu-
blicznością, wspólne wykony-
wanie piosenek.

Tego typu koncerty zawsze 
przyciągają ludzi z całej Polski, 
którzy pakują plecaki, biorą 
namioty, instrumenty i jadą, 

aby do rana przy ognisku śpie-
wać, rozmawiać, zawiązywać 
przyjaźnie. Takiej atmosfery 
nigdy nie brakuje także na 16 
Południku, jest tu miejsce dla 
każdego. Duże ognisko płonie 
przez dwie noce, a gitarzyści 
spełniają każde oczekiwanie 
spragnionej śpiewania gawie-
dzi.

Wszyscy goście Spotkań pod-
kreślają perfekcyjną orga-
nizację, za którą szczególne 
podziękowania należą się go-
spodarzom imprezy Jerzemu 
Hołowni i Tadeuszowi Sochac-
kiemu. Oczywiście takie wy-
darzenie potrzebuje wsparcia 
wielu instytucji i ludzi  dobrej 
woli. Organizatorzy dziękują 
za cenną pomoc Burmistrzowi 
Złocieńca, Panu Krzysztofowi 

Zacharzewskiemu, Staroście 
Drawskiemu, Panu Stanisła-
wowi Cybuli, Złcienieckiemu 
Ośrodkowi Kultury , Referato-
wi Promocji i Rozwoju Gospo-
darczego, Referatowi Gospo-
darki Komunalnej i Inwestycji, 
Państwu Annie i Mariuszowi 
Pokutyńskim, Państwu  Annie 
i Piotrowi Chojnackim, Pani 
Adeli Lewandowskiej, Państwu  
Jolancie i Markowi Wasielew-
skim z Drawska Pomorskiego. 
Sponsorami tegorocznego Fe-
stiwalu byli: Urząd Miejski w 
Złocieńcu, Starostwo Drawskie, 
Firma Dom – Styl z Drawska 
Pomorskiego, Masarnia A.M. 
Pokutyńscy, Pośrednictwo 
Ubezpieczeniowe Adela Le-
wandowska.

Należy wspomnieć o bardzo 
dobrym nagłośnieniu. Bywalcy 
turystycznych festiwali pod-
kreślają, że na 16 Południku za-
wsze jest perfekcyjny odbiór, a 
muzycy wiedzą, że mogą liczyć 
na profesjonalną obsługę. To 
już po raz trzeci nad jakością 
dźwięku i oświetleniem sceny 
czuwała firma Grucha Sound.

VI Spotkania z Piosenką Tury-
styczną przeszły już do histo-
rii. Mamy nadzieję, że za rok 
znowu Wyspa Ostrów zapełni 
się fanami bluesa i łagodnych 
dźwięków, zapłonie ogień, a gi-
tary nie będą milkły przez cały 
weekend.
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Dnia 07.08.2019 r. Gmina 
Złocieniec podpisała umo-
wę nr 2019/0413/2348/
SubA/DIS/OSA o dofi-
nansowanie ze środków 
Funduszu Rozwoju Kul-
tury Fizycznej zadania in-
westycyjnego w ramach 
Programu Rozwoju Małej 
Infrastruktury Sportowo 
– Rekreacyjnej o charak-
terze wielopokoleniowym 
– Otwarte Strefy Aktywno-
ści  (OSA) Edycja 2019, na 
zadanie inwestycyjne pod 
nazwą Budowa Otwartej 

Strefy Aktywności wariant 
rozszerzony – 1 obiekt, 
w następującym zakre-
sie rzeczowym: Budowa 
Otwartej Strefy Aktywno-
ści w miejscowości Złocie-
niec

OSA zostanie zlokalizowana 
przy ulicy Śląskiej w Złocień-
cu.

Na otwartą strefę składać się 
będą 3 części funkcjonalne: 1. 
Siłownia plenerowa, w skład 
której wchodzą 3 urządzenia 

pojedyncze i 3 podwójne oraz 
tablica informacyjna; 2. Strefa 
relaksu, w skład której wcho-
dzą 4 ławki, 2 stoły do gry w 
szachy, 2 kosze na śmieci, sto-
jak na rowery; 3. Sprawnościo-
wy plac zabaw wyposażony w 
zestaw gimnastyczny, małpi 
gaj, podwójna huśtawka, tabli-
cę informacyjną. Plac zabaw zo-
stanie ogrodzony ogrodzeniem 
panelowym.

W ramach poszczególnych ele-
mentów planuje się wykonać:

1. Siłownia plenerowa:
a. Biegacz b. Orbitrek c. Wy-
ciskanie + wyciąg d. Wioślarz 
twister + stoper e. Wahadło + 
odwodziciel f. Wioślarz g. Tabli-
ca z regulaminem

2. Strefa relaksu: 
a. Stół do szachów 2 szt. b. Ław-
ki – 4 szt. c. Stojak na rowery d. 
Nasadzenia – 25 krzewów ta-
wuła oraz dosianie trawy

3. Sprawnościowy
 plac zabaw: 
a. Zestaw basket (małpi gaj) b. 

Zestaw boston (zestaw gim-
nastyczny) c. Huśtawka dex (z 
dwoma siedziskami) d. Tabli-
ca z regulaminem e. Ogrodze-
nie panelowe wysokość 1,0 
m drut poziomy i pionowy 4 
mm z podmurówką (64,4 mb) 
f. Powierzchnia utwardzona 
(21,12m2) w postaci kostki be-
tonowej gr. 6 cm, w strefie wej-
ściowej na plac zabaw Ponadto 
planuje się wykonać: nasadze-
nia, transport urządzeń oraz 
ich montaż.
Wartość dofinansowania 
 - 50 000,00 zł

Dofinansowanie na budowę drogi gminnej w Bobrowie
Z a c h o d n i o p o m o r s k i 
Urząd Wojewódzki poin-
formował o wynikach na-
boru przeprowadzonego 
w marcu 2019r. w ramach 
Funduszu Dróg Samorzą-
dowych. Na liście zadań 
przeznaczonych do dofi-
nansowania znajduje się 
„Budowa drogi gminnej w 
miejscowości Bobrowo nr 
G 582008”. W ramach za-
dania w tym roku  przewi-
duje się budowę drogi  na 
odcinku 0,669 km

 

Zakres robót obejmuje: wykona-
nie frezowania istniejących frag-
mentów zniszczonej nawierzchni 
bitumicznej; wykonanie wyko-
pów pod konstrukcje nawierzchni 
oraz na poszerzeniu, wykonanie 
konstrukcji podbudowy zasadni-
czej z mieszanki kruszyw łama-
nych stabilizowanych mechanicz-
nie frakcji 0/31, 5 m; wykonanie 
nowych warstw bitumicznych 
jezdni; budowa chodnika z jednej 
strony drogi; budowa zjazdów do 
posesji; wykonanie oznakowania 
pionowego. Wartość zadania to 
około 910 tys. zł, z czego plano-
wane do uzyskania dofinansowa-
nie, to 60% kosztów kwalifiko-
walnych inwestycji.

zdjęcie: googlemaps

Budowa Otwartej Strefy Aktywności w miejscowości Złocieniec
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Już we wrześniu startu-
je projekt „Mała książka 

– wielki człowiek” w ponad 
5200 bibliotekach w Polsce. 
Są takie wydarzenia i rytu-
ały w życiu dziecka, które nie 
tylko pozostają na długo w 
pamięci, ale mają też istotny 
wpływ na jego dorosłe życie. 
Badania wykazują, że dzieci 
wychowywane pośród ksią-
żek są bardziej pewne siebie, 
mają większy niż rówieśnicy 
zasób słownictwa i dobrze 
rozwiniętą wyobraźnię. Po-
żytki z czytania mają także 
konkretny wymiar material-
ny: czytające dzieci osiągają 
sukcesy i zarabiają więcej od 
tych, które nie czytają.

Ważną rolę w kształtowaniu Małego 
Czytelnika odgrywa biblioteka: uczy go 
samodzielności, podejmowania pierw-
szych własnych wyborów, rozwija my-
ślenie oraz nawyk czytania i pogłębia-
nia wiedzy. Biblioteka to miejsce, gdzie 
rodzic wspólnie z dzieckiem może spę-
dzić czas w sposób twórczy oraz przeżyć 
nową, fantastyczną przygodę z wypoży-
czoną książką. A wszystko to za darmo!

Chcielibyśmy, aby jednym z tych waż-
nych doświadczeń w dzieciństwie były 
pierwsze wizyty w bibliotece, dlatego 
przygotowaliśmy prawdziwą gratkę dla 
najmłodszych miłośników książek i ich 
rodziców w ramach ogólnopolskiej kam-
panii „Mała książka – wielki człowiek”. 
Od września 2019 r. w ponad 5200 bi-
bliotekach w całej Polsce będzie czekać 
na nich wyjątkowy prezent – Wyprawka 
Czytelnicza na dobry czytelniczy start.

W wyprawce dzieci znajdą książkę, do-
stosowaną pod względem formy i treści 
do potrzeb przedszkolaka i spełniającą 
najwyższe standardy w projektowaniu 
pięknych i mądrych książek dla najmłod-
szych, a także Kartę Małego Czytelnika. 
Za każdą wizytę w bibliotece, zakoń-
czoną wypożyczeniem minimum jednej 
książki z księgozbioru dziecięcego, Mały 
Czytelnik otrzyma naklejkę, a po zebra-
niu dziesięciu zostanie uhonorowany 
imiennym dyplomem potwierdzającym 
jego czytelnicze zainteresowania.

W Wyprawce znajdą coś dla siebie także 
rodzice – przygotowana dla nich broszu-
ra informacyjna przypomni o nieocenio-
nej roli czytania w rozwoju ich dziecka 
oraz o rozmaitych korzyściach wynika-
jących z częstego odwiedzania biblioteki.
Udział w projekcie jest całkowicie bez-
płatny. Pełna lista bibliotek biorących 

udział w projekcie pojawi się na stro-
nie www-wielki-czlowiek.pl pod koniec 
maja 2019 r.

 Więcej informacji na stronie: 
www-wielki-czlowiek.pl

Mała Książka- Wielki Człowiek już od września 
w Bibliotece Publicznej w Złocieńcu
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Droga Bobrowo – Wąsosz 
po przebudowie

W dniu 10.07.2019 
r. odbył się od-

biór techniczny robót 
drogowych wykony-
wanych na drodze po-
wiatowej nr 1998Z pod 
nazwą: „Przebudowa 
drogi powiatowej nr 
1998Z Bobrowo – Wą-
sosz – etap I – odcinek 
0+000 – 0+450 i 0+450 
– 0+670”.

Komisja w skład której wcho-
dzili przedstawiciele  Zarządu 
Dróg Powiatowych w Drawsku 
Pomorskim,  przedstawiciele 
Gminy Złocieniec oraz główny 
wykonawcy firma „POL-DRÓG 
Drawsko Pomorskie” S.A. ode-
brała roboty drogowe i prze-
kazała przebudowany odcinek 
drogi do eksploatacji.
Inwestycja polegała na przebu-
dowie dwóch odcinków drogi 
powiatowej nr 1998Z. Pierw-
szy odcinek od drogi krajowej 
nr 20 o długości 450 mb i dru-

gi od km 0+450 do przejazdu 
kolejowego w miejscowości 
Bobrowo o długości 220 mb. 
Zadanie zostało podzielone na 
dwie części z uwagi na różne 
źródła dofinansowania. Od-
cinek I został dofinansowany 
w ramach programu Rozwoju 
Obszarów Wiejskich na lata 
2014-2020  dla działania 19.2 
"Wsparcie na wdrażanie ope-
racji w ramach strategii roz-
woju lokalnego kierowanego 
przez społeczność".
 Wartość całej inwestycji
783 240,53 zł

 Dofinansowanie z PROW
318 150,00 zł

 Powiat Drawski
348 704,87 zł

 Gmina Złocieniec
116 385,66 zł

info: www.powiatdrawski.pl

Kary za nieposprzątanie po psie

Drodzy mieszkańcy 
w związku z narasta-
jącym problemem 
psich odchodów 
na terenie naszego 
miasta, apelujemy 
do właścicieli czwo-
ronogów o odpowie-
dzialność i utrzy-
manie czystości. 
Zalegające na traw-
nikach zwierzęce 
nieczystości wywo-
łują obrzydzenie 
oraz sprawiają, że 

przestrzeń miejska 
staje się mało este-
tyczna i przyjazna.

W stosunku do osób, 
które nie dopełnią tego 
obowiązku Straż Miejska 
będzie wyciągała konse-
kwencje zgodnie z art.
 145. kodeksu wykroczeń:
kto zanieczyszcza lub za-
śmieca miejsca dostęp-
ne dla publiczności, a w 
szczególności drogę, ulicę, 
plac, ogród, trawnik lub 
zieleniec, podlega karze 

grzywny do 500 złotych 
albo karze nagany.

Na terenie Złocieńca za-
instalowano dotychczas 
40 śmietników z dys-
trybutorami worków na  
psie odchody, nauczmy 
się z nich korzystać – to 
takie proste! Woreczki 
można także otrzymać 
nieodpłatnie w Urzędzie 
Miejskim przy ul. Wolno-
ści 10 w Referacie Gospo-
darki Odpadami i Ochro-
ny Środowiska pokój nr.1

Za niesprzątanie 
po psie grozi mandat 
w wysokości 

do 500 zł
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